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Protokół nr 48/2022 

 
z XLVIII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego rozpoczętej w dniu 30 marca 

2022 roku o godz. 14:00 z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość 
(online), zakończonej 5 kwietnia 2022 roku o godz. 18:14. Przewodniczący Rady Miasta 
sesję prowadził z sali 201 Urzędu Miasta w Gorzowie Wielkopolskim przy ul.Sikorskiego 
4.  
Sesję zwołano zarządzeniem Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
O terminie, miejscu i tematyce sesji powiadomiono radnych Rady Miasta poprzez doręczenie 
im zawiadomień.  
Na ogólną liczbę 25 radnych w posiedzeniu wzięło udział 25. 
Obecni: 
1. Robert Anacki 
2. Marta Bejnar - Bejnarowicz  
3. Patryk Broszko  
4. Alicja Burdzińska  
5. Przemysław Granat  
6. Jan Kaczanowski  
7. Krzysztof Kochanowski  
8. Anna Kozak  
9. Halina Kunicka  
10. Marcin Kurczyna  
11. Albert Madej  
12. Tomasz Manikowski  
13. Piotr Paluch  
14. Sebastian Pieńkowski  
15. Tomasz Rafalski  
16. Oskar Serpina  
17. Jerzy Sobolewski  
18. Jacek Sterżeń  
19. Maria Surmacz  
20. Robert Surowiec  
21. Jerzy Synowiec  
22. Katarzyna Szymczak 
23. Paulina Szymotowicz  
24. Piotr Wilczewski  
25. Radosław Wróblewski  
 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 
Prezydent Miasta, Z-cy Prezydenta Miasta, pracownicy Urzędu Miasta.  
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wolne wnioski i informacje oraz oświadczenia klubowe. 
4. Stanowisko Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego w sprawie wyrażenia solidarności  

z narodem ukraińskim. 
5. Informacja o działaniach podjętych przez miasto na rzecz obywateli Ukrainy, przybyłych 

do Gorzowa Wielkopolskiego z powodu trwającej wojny. 
6. Informacja z realizacji zadań w zakresie bezpieczeństwa i porządku publicznego  

w Gorzowie Wielkopolskim w 2021 roku. 
7. Informacja z wykonania „Miejskiego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz 

Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego dla Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego na lata 2019-2021”. 
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8. Raport podsumowujący konsultacje społeczne przeprowadzone w 2021 r. 
9. Sprawozdanie z działalności Gorzowskiej Rady Seniorów w 2021 roku. 
10. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej 

wraz z potrzebami związanymi z realizacją zadań.  
11. Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Przeciwdziałania Uzależnieniom w 2021 

roku. 
12. Druk nr 909 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Miejskiego programu 

zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
publicznego dla miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2022-2024. 

13. Druk nr 901 – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Kultury Gorzowa 
Wielkopolskiego 2022 – 2030. 

14. Druk nr 902 – podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 
podstawowych prowadzonych przez Miasto Gorzów Wielkopolski oraz określenia granic 
ich obwodów. 

15. Druk nr 911 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekształcenia Ośrodka 
Wsparcia – domu dla matek z małoletnimi dziećmi i kobiet w ciąży w Specjalistyczny 
Ośrodek Wsparcia dla ofiar przemocy w rodzinie.  

16. Druk nr 915 – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego Korpus 
Wsparcia Seniorów na 2022 rok. 

17. Druk nr 910 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 
2022. 

18. Druk nr 912 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin 
pracy aptek ogólnodostępnych na terenie miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

19. Druk nr 903 – podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań i wysokości środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań  
z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2022 roku. 

20. Druk nr 918 – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 

21. Druk nr 919 – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 

22. Druk nr 920 – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 

23. Druk nr 921 – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego 

24. Druk nr 922 – podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2022-2047. 

25. Druk nr 916 - podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia jednostkowych 
stawek dotacji przedmiotowej na rok 2022 dla Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej 
w Gorzowie Wlkp. 

26. Druk nr 904 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego w rejonie Ronda Europejskiego. 

27. Druk nr 905 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego w rejonie ul. Miłej.  

28. Druk nr 906 – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Wspólnoty Mieszkaniowej 
kamienicy przy ul. 30 Stycznia 18 w Gorzowie Wielkopolskim. 

29. Druk nr 908 - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Wspólnoty Mieszkaniowej 
kamienicy przy ul. 30 Stycznia 19 w Gorzowie Wielkopolskim. 

30. Druk nr 907 - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Wspólnoty Mieszkaniowej 
kamienicy przy ul. Władysława Łokietka 13 w Gorzowie Wielkopolskim. 

31. Druk nr 913 – podjęcie uchwały w sprawie zniesienia form ochrony przyrody. 
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32. Druk nr 914 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażania zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej na 
okres 3 lat. 

33. Druk nr 917 podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do scalenia i podziału 
nieruchomości. 

34. Informacja o stanie realizacji uchwał Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
35. Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
36. Sprawy różne. 
37. Zakończenie obrad. 
 
Ad.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Sesję otworzył i jej obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta – Jan Kaczanowski, 
który po powitaniu stwierdził wymagane quorum do obradowania i podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
 
Ad.2 Przedstawienie porządku obrad. 
 
Jan Kaczanowski – Panie i Panowie Radni otrzymali porządek obrad wraz z zaproszeniem. 
Proponuję poszerzenie porządku obrad o projekt stanowiska Rady Miasta w sprawie realizacji 
dworca PKP w Gorzowie Wielkopolskim. Czy są pytania lub uwagi do zaproponowanych 
zmian? 
 
Głosowano w sprawie: 
Poszerzenie porządku obrad o punkt: Stanowisko Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego 
dotyczące dworca PKP w Gorzowie Wielkopolskim.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Jerzy Synowiec  
Jan Kaczanowski – proponuję w pkt. 34 rozpatrzyć projekt stanowiska Rady Miasta w sprawie 
realizacji dworca PKP w Gorzowie Wielkopolskim. Pozostałe punkty porządku obrad zmienią 
kolejność. 
 
Głosowano w sprawie: 
Zatwierdzenie porządku obrad ze zmianami. 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Jerzy Synowiec  
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Ad.3 Wolne wnioski i informacje oraz oświadczenia klubowe. 
 
Radosław Wróblewski – uczestniczyłem w sobotę w audycji radiowej gdzie m. in. dziennikarz 
zapytywał radnych Miasta Gorzowa o przyszłość Grand Prix w Gorzowie i z tego też względu 
chciałbym zapytać Prezydenta Jacka Wójcickiego jaką decyzję podjął w sprawie Grand Prix 
w Gorzowie Wielkopolskim. Rozmawialiśmy też o tym przy okazji szukania oszczędności 
w budżecie miasta. Wiemy, że dysponujecie Państwo umową od stacji Discovery, umowa nie 
została jeszcze podpisana. Na jakim jesteście etapie prac nad tą umową? Czy Pan faktycznie 
podjął już decyzję, że podpisuje tą umowę lub też jej nie podpisuje? Dzisiaj też widzimy 
autopoprawkę, tak zrobioną, jak to autopoprawka, niemal w ostatniej chwili. Nie była ona 
procedowana na wczorajszych posiedzeniach komisji, ale widzimy, że na promocję miasta 
poprzez sport chce Pan przeznaczyć 1,5 mln zł. Czy to ma związek właśnie z Grand Prix 
w Gorzowie? Jeśli tak to prosiłbym o wyjaśnienie tego nam i mieszkańcom. Drugie pytanie to 
jest kwestia hali sportowej przy Centrum Edukacji Zawodowej i Biznesu przy ul. Warszawskiej. 
Ostatni raz w imieniu Klubu zapytywaliśmy o to na ostatniej sesji? Miała być ona już otwarta. 
Co jakiś czas pytamy, ostatnio co miesiąc, a jak widzę hala jest zapewne nadal zamknięta. 
W takim razie ponawiamy pytanie. Kiedy będzie dostępna dla uczniów gorzowskich szkół hala 
sportowa przy ul. Warszawskiej, przy Centrum Edukacji Zawodowej i Biznesu? Nie ukrywam 
że to pytanie ciągle wraca. Prosiłbym o konkretne odpowiedzi. Jeden z dziennikarzy radiowych 
wprost zapytał czy radni nie czują się robieni w balona jeżeli słyszą z miesiąca na miesiąc, że 
już będzie, a później jeszcze nie ma i na kolejny miesiąc przekładamy tą sprawę. 
Jan Kaczanowski – wynikły problemy techniczne, dlatego. Gdy radny Wróblewski zabierał 
głos, nie do końca było go słychać, w związku z tym ogłaszam przerwę i za chwilę wznowimy 
obrady. Mam nadzieję, że sobie tutaj od strony technicznej poradzimy. 
Jacek Wójcicki – Prezydent Miasta – słyszałem radnego bardzo dobrze, więc odpowiem na 
obydwa pytania. 
Piotr Wilczewski – czy wiemy ile minut ta przerwa będzie trwała? 
Jan Kaczanowski – gdyby to było ode mnie zależne to już byśmy zaczynali. Przy okazji 
chciałem poinformować, że jak radny Wróblewski zabierał głos to my bardzo dobrze go 
słyszeliśmy, ale śledzący sesję mieszkańcy naszego miasta, niestety osób zabierających głos 
nie słyszą i stąd jest ta przerwa. Trudno powiedzieć jak ona długo potrwa. Informatycy 
zapewniają, że być może niebawem, a jak to niebawem długo potrwa, naprawdę nie wiem. 
Jacek Wójcicki – jeżeli jest problem z transmisją na eSesji to może nagrajmy tą sesję i ją 
później puścimy. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – ale problem jest taki, że te osoby, które są z nami jako goście nie 
słyszą nas i chyba nie mogą też zabrać głosu, a mamy kilka osób, które chcą ten głos zabrać.  
Jan Kaczanowski – niestety z informacji jaką posiadam od informatyków, jest szansa, że za 
około godzinę, po wymianie komputera, będziemy mogli kontynuować. Zanim jednak ogłoszę 
przerwę, o głos prosił Prezydent. 
Jacek Wójcicki – mam gorącą prośbę do pytania, które zadał radny Wróblewski, chciałbym 
odpowiedzieć i prosić aby jednak polityki nie uprawiać w mediach społecznościowych, bo 
jeszcze nie uzyskaliście Państwo informacji a radna Marta Bejnar-Bejnarowicz już wrzuciła 
post, który jest zupełnie nieprawdziwy, jest fałszywą informacją, bo nie pokrywamy z węzła 
przesiadkowego żadnych wydatków na sport. Proszę dobrze czytać uchwały. Miałem dla 
Państwa bardzo dobrą informację myślę, że dla wszystkich i zwolenników Grand Prix na żużlu 
i tych, którzy uważają, że jednak dzisiaj trzeba by było na wydatki patrzeć dużo bardziej 
rozsądnie. Ta informacja jest następująca. Dlatego do ostatniej chwili, dosłownie do ostatniej 
godziny trwały nasze rozmowy, Stali Gorzów i grupy Discovery, że udało nam się dzięki 
ogromnemu zaangażowaniu tak naprawdę i grupy Dioscovery i przede wszystkim zarządu 
klubu dojść do porozumienia, że Grand Prix się w tym roku odbędzie, ale co jest dla nas chyba 
najistotniejsze Miasto nie wyda na ten cel 2.300.000 zł, tylko 1.300.000 zł czyli o 1 mln zł mniej, 
pozostałe koszty to jest dyspozycja klubu sportowego grupy Discovery. W związku z tym 
zaoszczędzony milion, bo w tę stronę trzeba rozpatrywać tą uchwałę, chcemy przeznaczyć 
w części na pokrycie dodatkowego finansowania dla klubów sportowych oraz na inne zadania. 
Prosiłbym i mam nadzieję, że radna też to sprostowanie umieści na swoim portalu 
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społecznościowym, że niestety ta informacja, to co podała jest nieprawdziwe. Jeżeli mogę, to 
poproszę Prezydent Małgorzatę Domagałę jeszcze o uzupełnienie jak to dokładnie wygląda. 
A co do hali sportowej na ulicy Warszawskiej ona jest odebrana, w tej chwili szykujemy tylko 
harmonogram funkcjonowania, czyli które szkoły kiedy wchodzą. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – sprostowałam to oczywiście. Rzeczywiście jest tak, że to jest do 
punktu 3, natomiast chciałam powiedzieć, że tak się tego nie robi. Rozmawialiśmy na ten temat 
wielokrotnie i była mowa o tym, że po pierwsze nie zgadzamy się na wrzutki, a po drugie jestem 
w stanie zrozumieć, że temat jest wrażliwy i że do końca były ustalenia, ale to się wtedy dzwoni 
i rozmawia. 
Jacek Wójcicki – właśnie mieliśmy dzisiaj na sesji rozmawiać, a nie na Facebooku. 
Jan Kaczanowski – z tego co zrozumiałem informację Prezydenta, to jest zaoszczędzenie 
1 mln zł rocznie. To tak trzeba by było zinterpretować. 
Jacek Wójcicki – tak. 
Małgorzata Domagała – Zastępca Prezydenta Miasta – chciałabym tylko dopowiedzieć, że 
rzeczywiście te środki, które są zaoszczędzone chcemy przeznaczyć na wsparcie naszych 
klubów i tutaj zgodnie z uchwałą dotyczyć to będzie głównie tych dyscyplin wiodących, które 
są w naszej uchwale. Muszę też powiedzieć, że te rozmowy z Discovery i ta propozycja klubu 
Stali to jest tak, że my oszczędzamy ale Klub Stal będzie musiał znaleźć te środki, więc tutaj 
rzeczywiście dziękuję Klubowi bo wyrażając chęć, że się podejmie tego, żeby jednak Grand 
Prix się odbyło w Gorzowie, to wiąże się z tym, że będą musieli te środki pozyskać w ramach 
własnego działania. 
Jan Kaczanowski – w tym wszystkim jeśli można to określić za pozytyw, żeby określoną 
wielkość środków przeznaczyć dla pozostałych klubów sportowych, ale czas na rozmowy 
i dyskusje w tym temacie jeszcze przyjdzie. Ogłaszam przerwę do godziny 16.30.  
 
Po przerwie: 
Jan Kaczanowski – chciałem zakomunikować, że zgodnie ze statutem, § 9 postanawiam 
uczynić przerwę w obradach sesji z przyczyn od nas niezależnych, z przyczyn technicznych 
i obrady będziemy kontynuować w dniu 5 kwietnia 2022 r. o godz. 14:00. Za trudności 
techniczne, które nie są zależne od nas bardzo serdecznie przepraszam. 
Radosław Wróblewski – czy spotykamy się online czy stacjonarnie. 
Jan Kaczanowski – online. 
Anna Kozak – czy w takim razie mogę złożyć wniosek o przesunięcie terminu Rady Pożytku, 
bo mam właśnie 5 kwietnia o godz. 15:00? 
Jan Kaczanowski – niestety, trzeba sobie wszystko poprzesuwać. Ja też w kalendarzu będę 
musiał sobie pewne spotkania poprzesuwać. Tak jest, że sesja powinna być wznowiona po 
przerwie, którą ogłosiłem i w ciągu siedmiu dni od dnia dzisiejszego. Jeszcze raz powtarzam 
wznowienie odbędzie się 5 kwietnia o godzinie 14:00 w systemie online.  
Radosław Wróblewski – czy jednak nie da rady zorganizować jej w trybie stacjonarnym? 
Jan Kaczanowski – rozpoczynaliśmy sesję w systemie online i uważam, że będziemy ją 
w takim systemie kontynuować. Zastanawiałem się, miałem dużo czasu na zastanawianie się, 
a także radziłem się wielu osób, w tym także mecenasa i to tak właśnie powinno być jak 
zakomunikowałem.  
Tomasz Rafalski – a może zrobimy to w trybie hybrydowym i zakończymy to stacjonarnie. 
Jan Kaczanowski – już zakomunikowałem o swojej decyzji, Rozumiem wszystkich, że nie 
każdemu będzie to pasowało, odpowiadało, ale nie pierwszy to przypadek w Gorzowie, 
pamiętam przed laty, też bywały przerwy w obradach sesji. 
Robert Surowiec – uważam, że sesja zdalna jest w związku z pandemią. Zważywszy na brak 
jakichkolwiek ograniczeń prosiłbym, jak i pozostali radni o rozważenie tego, aby wrócić do 
trybu stacjonarnego, który jest dla wszystkich wygodny i tak jak dzisiaj mielibyśmy tryb 
stacjonarny to byśmy nie mieli żadnego problemu i obawiam się, że znów będziemy przeżywali 
to samo, a chętnie spojrzałbym Państwu w oczy i porozmawiał na normalnej sesji. Jest to 
możliwe, bo tak naprawdę pandemia została zakończona to jest decyzja Ministerstwa Zdrowia. 
Alicja Burdzińska – proszę wytłumaczyć innym, że najprawdopodobniej to jest problem 
logistyczny, ponieważ nasze pomieszczenie jest zajęte. 
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Jan Kaczanowski – chciałem właśnie na to zwrócić uwagę, że sala sesyjna jest zajęta i innej 
decyzji w tym przypadku nie mogło być. 
Alicja Burdzińska – mam jeszcze jedno pytanie organizacyjne. Do kiedy sala będzie zajęta? 
Jan Kaczanowski – trudno mi powiedzieć do kiedy sala sesyjna będzie zajęta i myślę, że tutaj 
wśród słuchających mnie trudno komukolwiek to powiedzieć. W tej chwili jesteśmy na etapie 
rozpatrywania, żeby sesja kwietniowa odbyła się w systemie stacjonarnym, ale gdzie to 
będzie, to przekażemy określony komunikat. W każdym razie 5 kwietnia sesję będziemy 
kontynuowali w systemie online, tak jak ją rozpoczęliśmy, bo to nie będzie rozpoczęcie nowej 
sesji, tylko kontynuowanie sesji już rozpoczętej w systemie online.  
 
Po przerwie w dniu 05.04.2022 r. 
Jan Kaczanowski – wznawiam obrady 48 sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego po 
przerwie, mam nadzieję, że żadne przyczyny techniczne i inne nie spowodują, że będziemy 
musieli znowu robić przerwę. Proszę koleżanki i kolegów radnych o potwierdzenie obecności. 
Stwierdzam wymagane quorum do obradowania i podejmowania prawomocnych uchwał. Jak 
Państwo sobie przypominają, przerwę w sesji ogłosiłem w pkt. 3 z powodu awarii systemu 
komputerowego. W związku z tym, że jest z nami obecna p. Daria Lukianova, wiceprezes 
Fundacji Integracji i Rozwoju Cudzoziemców w Polsce, która z wielkim poświęceniem 
i zaangażowaniem wspiera obywateli Ukrainy i chciałaby zabrać głos w pkt. 4, proponuję w tej 
chwili odstąpić od realizacji pkt. 3 i przystąpić do procedowania pkt. 4. Po skończeniu punktu 
4 przystąpimy do dalszej realizacji pkt. 3, a punkt 4 przypominam brzmi: Stanowisko Rady 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego w sprawie wyrażenia solidarności z narodem ukraińskim. 
Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, że Rada Miasta moją propozycję przyjęła przez aklamację.  
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.4 Stanowisko Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego w sprawie wyrażenia 

solidarności z narodem ukraińskim. 
 
Jan Kaczanowski – przedstawił treść stanowiska. Proponuję Stanowisko Rady Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego w sprawie wyrażenia solidarności z narodem ukraińskim przyjąć 
przez aklamację. Nie widzę sprzeciwu, zatem uznaję że Rada Miasta moją propozycję 
przyjęła. 
 
Podjęte stanowisko Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego w sprawie wyrażenia solidarności 
z narodem ukraińskim, stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Daria Lukianova – wiceprezes Fundacji Integracji i Rozwoju Cudzoziemców w Polsce – 
dziękuję za możliwość zabrania głosu. Moja mowa będzie krótka. Chciałam z całego serca 
podziękować wszystkim, którzy byli zaangażowani w ten bardzo ciężki dla nas czas, dla 
wszystkich Ukraińców. Dziękuję Prezydentowi Miasta, dziękuję radnym, wszystkim władzom 
miasta i oczywiście mieszkańcom za takie mocne zaangażowanie. Nie było słów, były tylko 
konkretne działania, szybka pomoc, taka jakiej potrzebowaliśmy. Chciałam od całej Ukrainy 
powiedzieć dziękuję, od wszystkich naszych obywateli za tą solidarność, za pomoc i za 
możliwość poczucia bezpieczeństwa w Polsce. Chciałabym powiedzieć, że z naszej strony 
jesteśmy też gotowi na to, żeby pomagać mieszkańcom Gorzowa, żeby być aktywnymi 
obywatelami i jesteśmy gotowi na to, żeby reprezentować miasto i być zaangażowanymi 
obywatelami w życie Gorzowa. 
Jan Kaczanowski – bardzo serdecznie dziękuję. Myślę, że jestem wyrazicielem wszystkich 
radnych. Bardzo dziękuję, za miłe, bardzo serdeczne słowa. Sądzę, że to jest naszym 
obowiązkiem nieść pomoc wszystkim tym, którzy są w potrzebie, a w tak dramatycznych 
okolicznościach w jakich znalazł się naród Ukrainy przede wszystkim. Jeszcze raz życzę 
zdrowia, spokoju i pokoju.  
 
Przewodniczący Rady Miasta – p. Jan Kaczanowski wręcza Darii Lukianovej Stanowisko 
przyjęte przez Radę Miasta. 
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Jan Kaczanowski – p. Daria się spieszy, jest osobą niezwykle zaangażowaną, zabieganą 
w związku z tym jeszcze raz bardzo dziękuję za uczestniczenie w tej części sesji Rady Miasta. 
Będziemy w stałym kontakcie, jak Pani zauważyła na mieszkańców naszego miasta zawsze 
można liczyć. 
 
Ad.3 Wolne wnioski i informacje oraz oświadczenia klubowe. 
 
Radosław Wróblewski – przed przerwą w tym punkcie zapytywałem o dwie rzeczy. Jedna 
dotyczyła Grand Prix. Prezydent odpowiadał, my słyszeliśmy, opinia publiczna, oglądający 
przebieg sesji Rady Miasta nie słyszeli tej wypowiedzi, ale mam nadzieję, że będziemy o tym 
dyskutować w punkcie dotyczącym uchwały zmieniającej budżet. Ewentualnie poprosiłbym 
o wypowiedź Prezydenta ponownie w tamtym punkcie, tym bardziej, że zadziały się też nowe 
informacje, komunikaty tutaj ze strony Ratusza, Prezydenta. Ponawiam również pytanie 
dotyczące Centrum Edukacji Zawodowej i Biznesu przy ulicy Warszawskiej a konkretnie hali 
sportowej, ponieważ od dłuższego czasu zapytujemy w imieniu klubu radnych Koalicja 
Obywatelska kiedy będzie obiekt czynny a przede wszystkim właśnie to co najpilniejsze i to co 
miało być najszybciej oddane, a pierwszą z tych rzeczy miała być hala sportowa i tak od 
praktycznie końca ubiegłego roku słyszymy, że będzie za miesiąc. Posłużyłem się też bardzo 
mocnymi słowami, ale takie też słowa padały w trakcie wywiadu radiowego. Jeden 
z dziennikarzy zapytał czy radni nie czują się robieni w balona kiedy słyszą po raz kolejny, że 
już za miesiąc, a tam się dalej nic nie dzieje, nie ma tam uczniów. Prezydent też odpowiadał 
na to wewnętrznie dlatego bardzo bym prosił żeby jeszcze raz udzielić konkretnej odpowiedzi 
kiedy zostanie oddana do użytku hala sportowa przy Centrum Edukacji Zawodowej i Biznesu 
przy ul. Warszawskiej. 
Jacek Wójcicki – jeżeli chodzi o Grand Prix to tak jak rozmawialiśmy na poprzedniej sesji, 
w związku z tym jak sytuacja dynamicznie się rozwija, przede wszystkim jeśli chodzi o wzrost 
cen materiałów, bo mamy już kilkanaście takich zgłoszeń co do renegocjacji kontraktów 
z uwagi na wzrosty cen paliwa, stali, materiałów budowlanych, w związku z tym 
postanowiliśmy, że przyjrzymy się naszym wydatkom. Rozmawialiśmy z radnymi na temat 
inwestycji i tutaj zdecydowaliśmy, że przesuniemy realizację węzła przesiadkowego. On 
będzie realizowany w dwóch etapach, w tym roku zrobimy bezwzględne minimum, które da 
możliwość funkcjonowania, może nie wielkiemu centrum przesiadkowemu, ale godnemu 
miejscu do przesiadek, a zrezygnowaliśmy z dużej przebudowy na blisko 50 mln zł. 
Zrezygnowaliśmy z zakupu budynku od banku, ale też przyglądamy się wydatkom bieżącym. 
W związku z tym, że jest trudna sytuacja, podjęliśmy rozmowy ze Stalą Gorzów i grupą 
Discovery, na temat Grand Prix, bo wiemy, że z jednej strony jest to wielkie święto Gorzowa, 
święto Żużla, święto Stali Gorzów naszej gorzowskiej bardzo silnej marki, z drugiej strony 
mamy świadomość sporych kosztów. W związku z tym dało się wynegocjować, że tegoroczne 
Grand Prix będzie kosztowało o milion zł mniej. Nie 2.300.000 zł a 1.300.000 zł i że to Grand 
Prix będzie realizowała Stal Gorzów. Myślę, że to jest dosyć spory kompromis. Część tych 
środków, które zostaną zaoszczędzone, będą przeznaczone również na inne dyscypliny 
sportu, bo wiemy, że tam było dość duże zapotrzebowanie. Myślę, że przy dyskusji właśnie na 
temat zmian w budżecie, jeśli jakieś szczegóły będą potrzebne, to Prezydent Małgorzata 
Domagała uzupełni. Co do Centrum Edukacji Zawodowej i Biznesu, hala ma odbiór 
techniczny, w tej chwili trwa przygotowywanie grafików kiedy i jak szkoły miałyby korzystać. 
Myślę, że po świętach spokojnie już zajęcia się rozpoczną. Jakieś drobne poprawki trwają, ale 
hala jest generalnie odebrana, więc to dosłownie na dniach młodzież już tam będzie brała 
udział w zajęciach. 
Robert Surowiec – krótki głos, odnośnie interpelacji, którą wysłałem do Prezydenta 
i odpowiedzi, którą uzyskałem. Zwykle tego nie robię, ale pozwolę sobie kilka słów powiedzieć 
na ten temat. W związku z dużą ilością naszych sąsiadów z Ukrainy, którzy przyjechali do 
Gorzowa i przyjeżdżają nadal, 8 marca napisałem interpelację, która w głównej mierze 
składała się z kilku pytań, pozwolę sobie ją odczytać – interpelacja stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. Odpowiedź, którą otrzymałem, wprawiła mnie w zdumienie pomimo, że jestem od 
wielu lat radnym i wiele odpowiedzi dostałem zbywających, to ta jest wyjątkowa. Przeczytam 
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odpowiedzi na kilka z tych pytań – odpowiedź na interpelację stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. Odpowiedź podpisała Prezydent Małgorzata Domagała. Rozumiem Pani Prezydent, 
że to jest taka odpowiedź na zasadzie weź się człowieku odczep i w zasadzie nie robi to na 
mnie wrażenia, bo wiele różnych odpowiedzi, też tego typu otrzymałem, natomiast trzeba 
pamiętać, że tą interpelację i teraz i w przyszłości będą odczytywały inne osoby a styl 
odpowiedzi na tą interpelację i treść, sugerowałaby, zresztą niezgodnie z prawdą, że Miasto 
niewiele w tym zakresie robi. Jestem w stałym kontakcie z Prezydentem Wójcickim, wiem, że 
Prezydent jest bardzo zaangażowany i prosiłbym, żeby na przyszłość, jeśli ktoś chce 
uszczypnąć radnego, niech robi to w innej formule, bo to uszczypnięcie, które powtarzam, na 
mnie nie działa spowoduje, że ktoś kiedyś uzna, że Miasto się w żaden sposób nie 
angażowało, a jest to niezgodne z prawdą. 
Jacek Wójcicki – ta odpowiedź była tak lakoniczna, dlatego, że podobnie jak radny – Prezes 
Szpitala, jesteśmy na polu walki. Nie wiemy, nie mamy jeszcze wszelkich informacji, nie 
jesteśmy w stanie też zajmować się dzisiaj tak konkretnymi danymi. Za chwilę o tym, przy 
informacji dotyczącej sytuacji, opowiem szerzej. Faktycznie, może troszeczkę zbyt lakoniczna, 
może powinniśmy to wyjaśnić. Przy okazji informacji opowiem w szczegółach co się dzieje. Na 
bieżąco staramy się reagować i jesteśmy na froncie. Może gdzieś tam informacji mniej takiej 
formalnej nie byliśmy w stanie udzielić. 
Adam Kwiecień – mieszkaniec – wystąpienie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Jacek Szymankiewicz – p. Adamie dziękuję za ten głos, przypomnę, że ok 2 tygodnie temu 
mieliśmy spotkanie dokładnie w tej sprawie w tym szerszym gronie. Spotkanie było też 
z udziałem radnych Surowca i Wilczewskiego i na tym spotkaniu wydawało mi się, że czytelnie 
wyjaśniliśmy co można, a czego nie można zrobić w sprawie, na czym polegają przepisy 
ustaw, przepisy prawa miejscowego i nakreśliliśmy też jakby różne scenariusze jak Miasto się 
może zachować, jak wesprzeć mieszkańców w tej sprawie. Wyjaśniliśmy też jaka jest rola 
mieszkańców i z tego co pamiętam, ustaliliśmy, że Państwo musieliście zdecydować, co 
chcecie zrobić bo od tego zależała dalsza możliwość wsparcia Państwa przez władze Miasta. 
Oczywiście czekam cały czas na informacje zwrotną i wtedy zrobimy kolejne spotkanie 
z udziałem, z tego co pamiętam właśnie radnych i też przedstawicieli spółdzielni 
mieszkaniowej po to, żebyście Państwo byli jakby bezpieczni w podejmowanych decyzjach 
i podejmowanych wyborach i oczywiście wesprzemy Państwa jak to tylko będzie możliwe. 
Ograniczenia, które wynikają, wynikają wyłącznie z przepisów prawa, nie ma tutaj żadnej złej 
woli. 
Robert Surowiec – już dzisiaj mówiłem delikatnie krytycznie, to teraz chcę powiedzieć w drugą 
stronę. Chcę podziękować Prezydentowi Szymankiewiczowi za to spotkanie, panu Adamowi, 
p. Piotrowi Wilczewskiemu. Byliśmy na tym spotkaniu. To było bardzo dobre spotkanie 
w dużym gronie, także Prezydent Szymankiewicz to dobrze przygotował i myślę p. Adamie, że 
trzeba znaleźć takie rozwiązanie, które będzie akceptowalne dla mieszkańców, ale też 
Prezydent i obecni pracownicy Urzędu jakąś ścieżkę nam wszystkim wytyczyli. Myślę, że tutaj 
w kontrze do kogokolwiek nic tutaj nie zrobimy natomiast w takiej współpracy możemy zrobić 
coś dobrego. 
Jan Kaczanowski – miejmy nadzieję, i idźmy w tym kierunku, żeby rzeczywiście znalazło się 
sensowne, rozsądne rozwiązanie. Pozwólcie Państwo, że podam kilka danych statystycznych, 
ponieważ mam nadzieję, że w końcówce, wówczas kiedy ogłaszałem przerwę w obradach 
sesji, kładę to na karb pewnego niezrozumienia, padło słowo iż powinniśmy sesję zwoływać 
w trybie stacjonarnym. Chciałbym Państwa zapewnić, że zawsze byłem, jestem i będę za 
takim rozwiązanie, z tym, że sytuacja w jakiej się teraz znaleźliśmy, że sala sesyjna została 
zajęta na potrzeby do jakich służy. Osobiście uważam, że nie ma innego miejsca, mówię 
o przyjmowaniu Ukraińców, którym nadawany jest nr PESEL, do takiego rozwiązania. Na 
pewno będziemy czynić wszystko żeby najbliższa sesja odbyła się w sposób stacjonarny. 
Poprosiłem już jakiś czas temu Sekretarza Miasta, wraz z informatykami, żeby poszukał, bo to 
nie jest tak łatwo, żebyśmy wzięli walizeczki i poszli i odbywali gdziekolwiek sesję. Do tego 
musi być odpowiedni system informatyczny, dlatego jak już Państwo wiecie i mówiliśmy 
zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa, sesja online musi być dostępna dla 
mieszkańców i dlatego została przerwana niecały tydzień wstecz, że takiej technicznej 
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możliwości nie było. Mam nadzieję, że pod koniec kwietnia spotkam się w sposób stacjonarny, 
dlatego, że z przyjemnością wielu osobom chciałbym spojrzeć w oczy i to nikogo do tego nie 
trzeba przekonywać, ale oprócz tego, myślę, że został tutaj popełniony passus słowny, jak 
gdyby w naszym kraju już nie było pandemii dlatego niektórzy zwracali się, że właśnie jest to 
moment taki, żeby sesje odbywały się w systemie stacjonarnym. Tak dla ciekawości i dla 
przypomnienia powiem, że 25 marca 2020 r., wówczas kiedy sesja została odwołana, w skali 
kraju mieliśmy 927 zakażeń, a w województwie lubuskim 21. Wówczas kiedy sesja dopiero 
pierwszy raz odbyła się w systemie online, tj. 17 kwietnia 2020 r. w skali kraju było zakażeń 
8214, w województwie lubuskim 81, a dla jasności przypomnę , że stan zakażeń w dniu 23 
marca kiedy zwoływałem sesję , którą w tej chwili realizujemy, stan zakażeń w skali kraju 
wynosił 10437, a w województwie lubuskim 380. Powiem, nigdy nie lubię wypowiadać się 
w sprawach, na których do końca się nie znam, zawsze jeżeli na czymś się nie znam to pytam 
się fachowców w danej dziedzinie i ostatnio słuchałem bardzo ciekawych autorytetów 
w dziedzinie pandemii, mam na myśli prof. Krzysztofa Simona, prof. Roberta Flisiaka czy 
dr. Pawła Grzesiaka i oni określają w sposób jasny, a ja im ufam, bo to są ludzie,  którzy się 
na pewno na tej dziedzinie bardzo znają, że trudno wyrokować, iż byśmy mieli koniec 
z pandemią i oni twierdzą nawet, że trudno przewidzieć co może być ewentualnie na jesień. 
To jest tylko dla przypomnienia dla nas wszystkich jak i dla naszych mieszkańców. Tutaj nie 
ma od nikogo złej woli aby sesje odbywały się w systemie stacjonarnym, ja zdecydowanie 
właśnie bardziej wolę takie sesje.  
 
Ad.5 Informacja o działaniach podjętych przez miasto na rzecz obywateli Ukrainy, 

przybyłych do Gorzowa Wielkopolskiego z powodu trwającej wojny. 
 
Jacek Wójcicki – jak słusznie zauważył radny Robert Surowiec, od początku myślę, że szpital 
ma podobnie, mamy pełne ręce roboty, w związku z wojną na Ukrainie i falą uchodźców. 
Oczywiście nie jest to taki poziom jak w Chełmie i Przemyślu natomiast sporo do nas 
uchodźców również trafiło. W pierwszych dniach oczywiście uruchomiliśmy jako takie zbiorowe 
miejsce zamieszkania, miejsce relokacji uchodźców - halę sportową przy ulicy Słowiańskiej 
i do tej pory blisko 300 osób na tej hali było. W tej chwili jest 61. Część z tych osób jedzie dalej, 
część z tych osób szuka lokum w mieście, ale też niestety spora część tych osób, a są to 
głównie matki z dziećmi, jest kilka takich osób, które są tutaj od samego początku, już grubo 
ponad miesiąc. Staramy się pomagać w tym, żeby znaleźć im mieszkanie, żeby znaleźć 
warunki troszeczkę lepsze, bardziej intymne do życia. Zaangażowanie na takiej hali naszych 
pracowników, ale i wolontariuszy jest potężne, bo cały czas musi być minimum naszych dwóch 
pracowników, do tego wolontariusze, do tego tłumacz. Oczywiście te hale mamy 
zaprowiantowane więc mamy trzy posiłki. Tak jak tutaj Daria wspomniała i też dziękuję 
serdecznie właśnie p. Darii Lukianovej, p. Magdzie Sielskiej, które otworzyły pierwszy punkt 
informacyjny wspólnie z nami w Lamusie. Te informacje, które na początku w pierwszych 
dniach udzielaliśmy, to się okazało, że to się nagle bardzo szybko rozbudowuje i za chwilę 
tych funkcji musiało być bardzo dużo więcej, w związku z tym też otworzyliśmy salę obsługi na 
hali sportowej. Ale wracając jeszcze do hal sportowych tych, w których mamy to miejsce 
relokacji, w drugiej kolejności uruchomiliśmy halę sportową na Puszkina. Tą halą zawiaduje 
Gorzowskie Centrum Pomocy Rodzinie. Tam w tej chwili są 83 osoby – 44 kobiety, 
3 mężczyzn, 36 dzieci. W tym okresie było 151 osób łącznie na hali. Również ta hala jest 
w pełni przygotowana do tego, że wydajemy tam posiłki. Też bardzo często nasi pracownicy, 
wolontariusze pomagają w jakiejś opiece medycznej. Jeździmy do lekarzy, pomagamy się tym 
ludziom odnaleźć tak naprawdę. Pojawiły się głosy takie, czy ci uchodźcy nie mają u nas za 
dobrze? Wszystkich tych, którzy tak mówią zapraszam serdecznie na halę popracować 
i porozmawiać z nimi. W pierwszych dniach były to osoby przede wszystkim uciekające przed 
wojną, w kolejnych dniach trafiały już do nas bezpośrednio ofiary wojny, w sensie to są ludzie, 
którzy uciekają z ostrzeliwanych domów. W każdym razie tak to wygląda, jest to bardzo trudna 
sytuacja, robimy co możemy żeby pomóc uchodźcom. Oni tak naprawdę często przyjeżdżają 
w jednych kapciach, z reklamówką, nie mają nic. O ile spora część i tu wielkie podziękowania 
dla mieszkańców, trafiła do rodzin, bo z takich wstępnych informacji wiemy, że około 500 osób 
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jest w domach, bo na tyle mniej więcej mamy złożonych wniosków o te 40 zł, które zbieramy 
u nas w Lamusie. 40 zł na dobę na uchodźcę, którego przyjmiemy, to jest kwota, która 
przypada łącznie z wyżywieniem, to takich zgłoszeń mamy 500. Szacujemy, że jest sporo 
więcej, bo choćby do dziś wydaliśmy 1600 numerów PESEL i właśnie żeby tą obsługę zrobić 
na wyższym poziomie uruchomiliśmy salę sesyjną. Bardzo przepraszam za to zamieszanie, 
ale faktycznie z powodów technicznych, sala sesyjna była jedynym możliwym miejscem. Po to 
żeby uruchomić punkty obsługi nadawania numeru PESEL, potrzebne są określone łącza 
internetowe i określony sprzęt. Nie możemy tego robić w dowolnym miejscu, w związku z tym 
uruchomiliśmy, na początku dwa stanowiska, w tej chwili pracuje 6, docelowo jesteśmy 
w stanie do 8 tych stanowisk uruchomić. Do końca zeszłego tygodnia był dość spory ruch, od 
piątku już pracujemy na bieżąco, ale poza tymi stanowiskami z nadawaniem numerów PESEL, 
których tak jak mówię nadaliśmy 1600, są 3 stanowiska Gorzowskiego Centrum Pomocy 
Rodzinie, gdzie uchodźcy składają wniosek o zapomogę 300+. Dodatkowo wydajemy karty 
uprawniające do poruszania się miejską komunikacją jak również zapisujemy dzieci do szkół 
i to jest bardzo ciekawa informacja, bo w tej chwili blisko 1000 ukraińskich dzieci uczęszcza 
do naszych szkół, tych które przyjechały od wybuchu wojny, ponieważ przed wybuchem wojny 
na terenie Gorzowa do gorzowskich placówek oświatowych uczęszczało ponad 700 dzieci. 
Dzisiaj w przedszkolach mamy 195 dzieci, w szkołach mamy 725 uczniów. To jest ogromna 
ilość. W większości są to oddziały przygotowawcze i one będą do końca tego roku szkolnego 
funkcjonowały, natomiast tu też jest spory ruch, dlatego że Ukraina wprowadza system 
zdalnego nauczania i część tych dzieci będzie tu chodziła do szkół, a część rodziców rezygnuje 
i przepisuje dzieci na naukę zdalną w Ukrainie. W związku z tym to jest też bardzo płynne, te 
dzieci są normalnie zarejestrowane w systemie SIO w związku z tym też koszty związane 
z edukacją będą pokrywane z subwencji oświatowej. Poza tym co dzieje się u nas, poza 
naszymi pracownikami zaangażowanymi, tutaj też wielkie podziękowania dla wszystkich 
naszych dyrektorów i naszych pracowników, którzy biorą w tym udział, bo chyba nie ma 
wydziału, który nie robiłby w tej chwili takiego wewnętrznego przemeblowania, ponieważ 
ściągamy pracowników do pracy na sali obsługi, na halach sportowych, tam potrzebna jest jak 
najlepsza pomoc, dlatego też zachęcam i zapraszam wszystkich wolontariuszy, którzy mogliby 
nam też w tej pracy pomóc, bo poza tą taką pracą administracyjną też jest potrzebna osoba, 
czy ktoś do porozmawiania, żeby dać trochę otuchy uchodźcom. Poza tym, co się tutaj na dole 
dzieje, to jeszcze oczywiście mamy stanowisko urzędu pracy, mamy fotografa, mamy bank, 
ale też prowadzimy bardzo szeroko zakrojone kwestie zbiórek. Do tej pory bardzo mocno 
pomagał nam LOVES ale wiemy, że do końca tygodnia tylko tą działalność będzie prowadził 
i my przejmujemy prowadzenie sklepu socjalnego dla uchodźców, to będzie miejsce 
wydawania darów. Udało się porozumieć z firmą, która jest właścicielem obiektu po byłym 
TESCO na ul. Górczyńskiej i tam też w przyszłym tygodniu uruchomimy taki sklep, on będzie 
3 dni w tygodniu czynny, kiedy uchodźcy będą mogli przychodzić po dary wszelkiego rodzaju, 
od ubrań po żywność. Będziemy Państwa i mieszkańców prosić o wsparcie, bo poza tym co 
my możemy organizować to potrzeba dużo otwartych serc, dlatego, że dzisiaj jesteśmy puki 
co zawaleni ubraniami, natomiast cały czas są problemy z żywnością i cały czas żywności 
brakuje i o tą żywność prosimy. Proszę mieć na uwadze to, że ogromna część uchodźców to 
ludzie którzy naprawdę wyjechali w jednych butach, z jedną reklamówka i przyjechali tutaj 
często nawet bez pieniędzy. Niestety zdarzało się tak i tu w wielu miastach w Polsce 
i w Gorzowie też, że kantory albo nie chciały wymieniać ich waluty, albo wymieniały po niskim 
kursie. Dzisiaj na szczęście narodowy Bank Polski wspólnie z PKO podjął taką decyzję i jest 
już po średnim kursie hrywna wymieniana, natomiast ci ludzie w ogóle nie mogli nawet swoimi 
pieniędzmi za nic płacić. Oni są pozbawiani bardzo często domu rodziny, pieniędzy, to 
wsparcie jest bardzo potrzebne. Pomagamy Ukrainie również tam na miejscu. Wysyłamy 
transporty. Wysłaliśmy dwa transporty do miasta partnerskiego do Sum. To też nie jest proste. 
W tej chwili mamy już takie kanały komunikacji poprzez granicę Słowacko- Ukraińską, miasto 
Użhorod. Właściwie pierwszy transport jechał przez Wrocław do Użhorodu, z Użhorodu do 
Sum. Ten transport blisko dwa tygodnie jechał, bo sami Państwo wiecie jak wygląda kwestia 
uruchamiania korytarzy humanitarnych. W tej chwili wysyłamy kolejnego tira, 33 palety do 
Sum. Jest w przygotowaniu transport do Kijowa, wysłaliśmy poza tym busy z pomocą 
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humanitarną do Kowla, do Kijowa, ale również do naszych polskich miast, tam gdzie było takie 
zapotrzebowane, do Przemyśla, do Chełma i proszę bardzo serdecznie o wsparcie. 
Przyjmujemy tą pomoc humanitarną z zagranicy, z Niemiec, z Wielkiej Brytanii, tu za 
organizację tego odpowiada p. Monika Piaskowska. Z uwagi, że mamy ten obiekt na bazie 
starego TESCO jesteśmy dobrze przygotowani logistycznie. Dziękuję też gorzowskim firmom, 
nie wymienię ich niestety, bo jest ich kilkadziesiąt, ale gorzowskie firmy zrobiły ogrom 
naprawdę bardzo ciężkiej pracy, od tego, że potrzebne nam były setki jak nie tysiące kartonów, 
folii stretch, taśm klejących, do tego, żeby przepakowywać to, to na bieżąco dostarczanie 
produktów żywnościowych, wszelaka pomoc. Dziękuję też wszystkim organizacjom, które się 
włączały, bo tej pracy było naprawdę bardzo dużo. Pomoc gorzowian jest naprawdę bardzo 
wielka, bez niej byłoby naprawdę ciężko. Oczywiście, też na bieżąco staramy się reagować 
i tutaj Urząd Pracy prowadzi też, raz że w tej chwili wystąpił z wnioskiem o ponad 1 mln zł 
dofinansowania dla takiego programu wsparcia dla uchodźców, których będziemy 
przystosowywać do rynku pracy, ale też Urząd Pracy cały czas jest w kontakcie 
z pracodawcami i na bieżąco staramy się oferować pracę. Często też pracodawcy oferują 
sami, że są w stanie taką pomoc w postaci jakiegoś lokum również pracownikom zapewnić.  
Robert Surowiec – tak jak już mówiłem wcześniej, dziękuję za to zaangażowanie, bo myślę, 
że to co się dzieje w Gorzowie jest rzeczą modelową jeśli chodzi i o Urząd Miasta 
i o mieszkańców, ale takie pytanie techniczne, bo wiele różnego rodzaju głosów się słyszy jeśli 
chodzi o podpisywane umowy z Wojewodami, szczególnie jeśli chodzi o stawkę, którą płaci 
Wojewoda za osoby, które przebywają u nas szczególnie na halach. Proszę powiedzieć czy 
my taka umowę już mamy, a jeśli mamy to jaka to jest kwota i jak wygląda tutaj współpraca na 
tym polu? 
Jacek Wójcicki – faktycznie, cały czas na bieżąco jesteśmy w stałym kontakcie z Wojewodą, 
cały czas jesteśmy w kontakcie z ministrem Szefernakerem, z ministrem Wąsikiem. To nawet 
przepisy, że tak powiem, na naszą prośbę są zmieniane i kwestia dotycząca finansowania też 
jest bardzo ruchoma. Pierwsze rozmowy były na temat 40 zł za osobę, dzisiaj jest to kwota 60 
zł. Mamy takie umowy podpisane, mamy dwie hale uruchomione, trzecią halę mamy 
w „blokach startowych”, ona jest przygotowana, może być w każdej chwili uruchomiona jeżeli 
większa ilość uchodźców potrzebowałaby takiego noclegu to jest hala sportowa na 
ul. Taczaka. Takie umowy są podpisane i myślę, że środki też zaraz będą spływały, dlatego, 
że to jakby na bieżąco pracujemy i to jest kwota 60 zł.  
Roberty Surowiec – czyli dobrze usłyszałem, że to jest kwota 60 zł za osobę, bo słyszę że to 
jest kwota w Polsce od 40 zł do często 140 zł więc my jesteśmy poniżej średniej i czy to jest 
kwota, która się będzie zmieniała i dlaczego ona jest tak niska?  
Jacek Wójcicki – te kwoty są różne, bo różny też jest standard. Mówimy o hali sportowej, bo 
faktycznie Wojewodowie również jeżeli mieli taką możliwość to podpisywali umowy 
z prywatnymi przedsiębiorcami, takimi, którzy mieli prywatne ośrodki wypoczynkowe i tego 
rodzaju miejsca. To są miejsca, nie ma co ukrywać o dużo wyższym standardzie, w związku 
z tym, ta kwota jest inna. Przed nami, moim zdaniem, w ogóle przed Polską ogromne 
wyzwanie, na które, myślę, że chyba żaden Rząd nie jest w stanie jednoznacznie dzisiaj 
odpowiedzieć. To pytanie: co robić, kiedy będą się wyczerpywały możliwości finansowe osób, 
które wzięły do siebie uchodźców. Dzisiaj jest te 40 zł i mówi się o dwóch miesiącach, ale 
przypuszczam, że będzie to wydłużone. To jest w ogóle najrozsądniejsze rozwiązanie żeby, 
jeżeli jest taka możliwość, żeby osoby brały do siebie indywidualnie rodziny takie, jeżeli maja, 
oczywiście możliwości i wtedy dofinansowanie tego. Na halach sportowych trudno jest żyć 
miesiącami. Trzeba pamiętać o tym, że na hali sportowej nie ma tej intymności. Też 
rozmawialiśmy na poprzedniej sesji na temat podziału tych hal na strefy. Fajnie to wygląda ale 
jest to bardzo trudne z punktu widzenia bezpieczeństwa, natomiast przed nami ogromne 
wyzwanie, to już zrzeszenie podhalańskich operatorów turystycznych o tym mówi, że dzisiaj 
jest zajętych sporo miejsc noclegowych, które za chwilę będą potrzebne turystom, bo Ci 
przedsiębiorcy będą chcieli zarabiać i tu się zacznie robić problem. Nie wiem czy będziemy 
wypełniać hale sportowe, czy będziemy mieli inny pomysł. Przed nami szukanie tego 
rozwiązania, przed nami wszystkimi, bo jeżeli mamy dzisiaj 2 mln uchodźców, to jest ogromna 
ilość potrzebnych łóżek. 
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Radosław Wróblewski – jaka jest łącznie na dzień dzisiejszy wysokość nakładów finansowych 
poniesionych przez miasto w związku z pomocą udzielaną obywatelom Ukrainy uciekającym 
przed wojną.  
Jacek Wójcicki – myślę, że jednoznacznie tego nie możemy jeszcze określić. Po danym 
okresie możemy powiedzieć. Myślę, że te koszty, które dzisiaj ponieśliśmy bezpośrednio 
związane z organizacją hal, pomocą, to jest ok. 400 tys. zł, natomiast choćby ta edukacja to 
jest dzisiaj w skali miesiąca ok. 800 tys. zł ale oczywiście tu mamy deklarację, że ta subwencja 
będzie wypłacona, też m. in. ze względu na tą możliwość ukraińskiej  nauki zdalnej będzie to 
bardzo trudne, myślę, że będziemy to rozliczali tygodniami, dlatego, że dzieci pojawiają się 
nam na krótko, są zabierane, ale staramy się dać jak najlepsze warunki. O pieniądze będziemy 
się martwić trochę później, nie to że podchodzę do tego lekko, tylko dzisiaj robimy wszystko 
żeby zapewnić im jak najlepsze warunki do egzystencji, bo to nie jest jakieś wspaniałe życie, 
a oczywiście dbamy również o fundusze więc będziemy też rozliczać się systematycznie co 
miesiąc. 
Radosław Wróblewski – chciałbym dopytać, tych porozumień z Wojewodą są dwa na dzień 
dzisiejszy? Chciałbym, żeby Pan konkretnie wskazał ile tych porozumień jest i czy już jakieś 
środki od Wojewody w związku z realizacją tych porozumień wpłynęły? 
Jacek Wójcicki – na pewno mamy uruchomione dwie hale sportowe i mamy na to podpisane 
porozumienia, trzecią mamy wyznaczoną, więc ona jest jakby w przygotowaniu, natomiast co 
do kwot, to w tej chwili nie potrafię odpowiedzieć w szczegółach, może Prezydent Domagała 
mogłaby coś dopowiedzieć, bo kwot nie znam. 
Małgorzata Domagała – mamy podpisane cztery porozumienia, tak jak Prezydent powiedział 
dwa dotyczą hal sportowych, jedno dotyczy sali gimnastycznej na ul. Taczaka i jedno dotyczy 
15 osób, dzieci, które są zakwaterowane w Ogrodniku w naszym internacie. Wszystkie te 
cztery lokalizacje to kwota, którą wskazał Prezydent – kwota 60 zł. 
Jan Kaczanowski – myślę, że to jest dobry moment, żeby poinformować, radni wiedzą, 
mieszkańcy nie, że był taki moment iż Przewodniczący Rady Miasta Lwowa zwrócił się 
z wnioskiem do wszystkich Przewodniczących Rad Miast Wojewódzkich z prośbą by 
samorządy uczyniły działania, aby dostarczyć do Lwowa karetki pogotowia. W przypadku 
Województwa Lubuskiego tak się stało i dwie karetki pogotowia już są we Lwowie i myślę, że 
jest to dobry moment żeby podziękować i czynię to z wielką przyjemnością i dużą satysfakcją, 
Zarządowi Województwa Lubuskiego, wszystkim tym, którzy takie starania podjęli, że te 
karetki są właśnie we Lwowie. Dziękuję również przede wszystkim szefom wojewódzkich stacji 
pogotowia ratunkowego tak z Zielonej Góry jak i z Gorzowa za podjęcie skutecznych działań. 
Nie byłbym sobą, nie chcę pominąć absolutnie nikogo, jeszcze raz powtarzam, dziękuję 
Zarządowi Województwa Lubuskiego, ale widziałem ogromne zaangażowanie również 
Marszałka Łukasza Poryckiego, któremu za to bardzo serdecznie dziękuję. Tak się czasami 
składa i w tym momencie tak jest, że są takie osoby, które nie mówią, ale bardzo wiele dobrego 
czynią i dobrego robią i za to wszystkim, tym wymienionym i niewymienionym bardzo 
serdecznie dziękuję. Tak samo przyłączam się do podziękowań dla wszystkich mieszkańców 
naszego miasta, którzy zaangażowali się w ten temat. Bardzo serdecznie dziękuję wszystkim 
radnym a w szczególności tym radnym, którzy swoje serce pokazali jak rzadko kiedy.  
 
Ad.6 Informacja z realizacji zadań w zakresie bezpieczeństwa i porządku publicznego 

w Gorzowie Wielkopolskim w 2021 roku. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że informacja z realizacji zadań w zakresie bezpieczeństwa 
i porządku publicznego w Gorzowie Wielkopolskim w 2021 roku, została radnym dostarczona 
i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. Poinformował również, że informację przyjęła do 
wiadomości Komisja Spraw Społecznych.  Chciałbym rozpocząć od złożenia serdecznych 
gratulacji p. Grzegorzowi Rojkowi w związku z powołaniem go na stanowisko Dyrektora 
Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego. Jestem przekonany, że ma Pan 
bogate doświadczenie zawodowe oraz posiadane kompetencje będą pomocne w pełnieniu tej 
jakże ważnej i odpowiedzialnej funkcji. Jednocześnie życzę Panu satysfakcji z wykonywanej 
pracy oraz samych trafnych decyzji. Na tyle Pana znam, że jestem przekonany, że tak będzie. 
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Witam Pana po raz pierwszy na sesji Rady Miasta. W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji, 
w tym punkcie porządku obrad, proponuję zapis, że Rada Miasta przyjęła informację 
z realizacji zadań w zakresie bezpieczeństwa i porządku publicznego w Gorzowie 
Wielkopolskim w 2021 roku, do wiadomości. 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
Grzegorz Rojek – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego – dziękuję 
za to zaufanie, którym zostałem obdarzony, a jednocześnie to doświadczenie, które miałem 
wcześniej ze swojej służby wierzę, że z pożytkiem i wspólną odpowiedzialnością jestem 
w stanie przenieść na grunt miasta. Mając doświadczenie zarówno w podejmowaniu 
poszczególnych interwencji, w działaniu na pierwszej linii działań, jak i w zakresie 
planistycznym, chciałbym, powiedzieć, że ze swojej strony zrobię wszystko żeby swoje 
działania jak i doświadczenie przenieść w pełni na grunt kierowanego przeze mnie wydziału 
jak i z pożytkiem dla bezpieczeństwa mieszkańców Gorzowa Wielkopolskiego i jednocześnie 
bardzo dziękuję za zaufanie, którym mnie Państwo obdarzyliście. 
 
Ad.7 Informacja z wykonania „Miejskiego Programu Zapobiegania Przestępczości 

oraz Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego dla Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2019-2021”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że informacja z wykonania „Miejskiego Programu 
Zapobiegania Przestępczości oraz Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku 
Publicznego dla Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2019-2021”, została radnym 
dostarczona i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Poinformował również, że informację 
przyjęła do wiadomości Komisja Spraw Społecznych. W związku z brakiem zgłoszeń do 
dyskusji, w tym punkcie porządku obrad, proponuję zapis, że Rada Miasta przyjęła informację 
z wykonania „Miejskiego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz Ochrony 
Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego dla Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na 
lata 2019-2021”, do wiadomości. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.8 Raport podsumowujący konsultacje społeczne przeprowadzone w 2021 r. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że raport podsumowujący konsultacje społeczne 
przeprowadzone w 2021 r., został radnym dostarczony i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Poinformował również, że raport przyjęła do wiadomości Komisja Gospodarki i Rozwoju. 
W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji, w tym punkcie porządku obrad, proponuję zapis, 
że Rada Miasta przyjęła raport podsumowujący konsultacje społeczne przeprowadzone  
w 2021 r., do wiadomości. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.9 Sprawozdanie z działalności Gorzowskiej Rady Seniorów w 2021 roku. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie z działalności Gorzowskiej Rady Seniorów 
w 2021 roku, zostało radnym dostarczone i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. Poinformował 
również, że sprawozdanie przyjęła do wiadomości Komisja Spraw Społecznych. W związku  
z brakiem zgłoszeń do dyskusji, w tym punkcie porządku obrad, proponuję zapis, że Rada 
Miasta przyjęła sprawozdanie z działalności Gorzowskiej Rady Seniorów w 2021 roku, do 
wiadomości. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
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Ad.10 Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy 
zastępczej wraz z potrzebami związanymi z realizacją zadań. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania 
rodziny i systemu pieczy zastępczej wraz z potrzebami związanymi z realizacją zadań, zostało 
radnym dostarczone i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. Poinformował również, że 
sprawozdanie przyjęła do wiadomości Komisja Spraw Społecznych. W związku z brakiem 
zgłoszeń do dyskusji, w tym punkcie porządku obrad, proponuję zapis, że Rada Miasta przyjęła 
sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej 
wraz z potrzebami związanymi z realizacją zadań, do wiadomości. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.11 Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Przeciwdziałania Uzależnieniom 

w 2021 roku. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu 
Przeciwdziałania Uzależnieniom w 2021 roku, zostało radnym dostarczone i stanowi załącznik 
nr 10 do protokołu.  
Robert Surowiec –kto ten program wykonywał, kiedy i jakie były koszty wykonania tego 
opracowania? 
Eliza Rudnicka – Dyrektor Wydziału Spraw Społecznych – nie za bardzo zrozumiałam pytanie. 
Czy chodzi o koszt Miejskiego Programu Przeciwdziałania Uzależnieniom, jaki jest jego ogólny 
koszt? To są koszty związane z pozyskaniem środków ze sprzedaży napojów alkoholowych, 
czyli w naszym przypadku jest to około 2,5 mln rocznie. Czy o inny koszt chodzi? Nie za bardzo 
zrozumiałam Pana pytanie. 
Robert Surowiec – chodzi mi o koszt wykonania tego opracowania, tego raportu. 
Eliza Rudnicka – sprawozdanie opracowują pracownicy urzędu, czyli pracownicy Wydziału 
Spraw Społecznych i pracownicy innych wydziałów, którzy tymi pieniędzmi dysponują. 
Robert Surowiec – mam wrażenie, że jest to kolejny raport, który trzeba wykonać, a później 
się go odkłada na półkę. Przypomnę, że od 2019 r. mamy w Gorzowie tzw. nocną prohibicję. 
Jestem jedynym radnym, który nie jest zwolennikiem tego rozwiązania, a ten raport jeszcze 
raz mnie utwierdza w tym, że mimo, że 24 radnych i Prezydent popiera to rozwiązanie, to nie 
jest dobre rozwiązanie, bo nawet pracownicy przygotowujący ten raport nie zauważyli, że jest 
takie rozwiązanie i w tym całym opracowaniu nie ma zdania na ten temat, wiec widać, że to 
rozwiązanie niczemu nie służy, moim zdaniem, a też w tych wszystkich ankietach które były 
wykonywane żaden z mieszkańców nie zwrócił na to uwagi. Jeszcze raz, nie chcę 
przypomnieć, że nie jestem zwolennikiem tego typu rozwiązania, zakazywanie administracyjne 
mieszkańcom miasta spożywania piwa w godzinach nocnych, moim zdaniem, nie jest 
najlepszym rozwiązaniem i ten raport to udowadnia. 
Eliza Rudnicka – może odniosę się jeszcze do sprawozdania, ponieważ jest to sprawozdanie 
z Miejskiego Programu Przeciwdziałania Uzależnieniom, tam są konkretne wyszczególnione 
zadania i to sprawozdanie odpowiada właśnie tym zadaniom. Jeżeli chodzi tutaj o tą prohibicję, 
o której mówi radny to oczywiście jest to uchwałą Rady Miasta przyjęte rozwiązanie, natomiast 
nie jest nigdzie to wpisane w programie przeciwdziałania uzależnieniom. Dlatego też tutaj nie 
ma wymienionych poszczególnych działań wynikających z tej prohibicji.  
Radosław Wróblewski – m. in. w załączniku nr 1 do tego raportu mam informację o wykazie 
podmiotów, które realizują zadanie właśnie nadzorowane przez WSS Urzędu Miasta Gorzowa 
ze środków Miejskiego Programu Przeciwdziałania Uzależnieniom w 2021 roku. Podmiotem, 
który wymieniony jest na pierwszym miejscu, jest Fundacja Wychowanie i Profilaktyka im. Jana 
Pawła II, tytuł zadania: „Archipelag Skarbów”, kwota dofinansowania: 25200 zł. M. in. ten 
program – „Archipelag Skarbów” wywoływał wiele kontrowersji od kilku lat w kraju i dotyczyło 
to m. in. kwestii związanej z przekazywaniem uczestnikom tego programu książki napisanej 
przez księdza, takiego poradnika ks. Kastermana – „Życie na maksa. Poradnik uczuciowo-
seksualny”, który w tym momencie zawierał często bardzo takie kontrowersyjne treści i to tak 
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delikatnie rzecz nazywając. Chciałbym zapytać czy Państwo wiecie w jaki sposób przebiegła 
realizacja tego programu, w jakich placówkach był realizowany ten program i czy ten poradnik 
był przekazywany uczniom gorzowskich szkół, czy też uczestnikom tego programu, który był 
realizowany w Gorzowie? 
Alicja Burdzińska – do radnego Surowca. Może byłby bardziej zadowolony z tego, że 
w naszym mieście w godzinach nocnych nie możemy nabywać napojów alkoholowych, gdyby 
na przykład zaglądnął do punktu 6, który przed chwila mieliśmy w opracowaniu i poczytał 
o bezpieczeństwie publicznym w mieście Gorzowie, jak zmalała przestępczość w naszym 
mieście. Przypisuję to temu, że w nocy nie można zaopatrywać się w alkohol i jest dużo 
bezpieczniej w naszym mieście  
Tomasz Manikowski – chciałbym też odnieść się do tego zakazu sprzedaży nocnej. To 
wpłynęło znacznie na poprawę bezpieczeństwa, taki był zamysł wszystkich radnych, że 
wprowadzamy to dla podniesienia bezpieczeństwa w mieście i statystyki policyjne mówią 
jednoznacznie, że jest o 30-40%, analogicznie w tych samych miejscach, jest mniej 
interwencji, jest mniej przestępczości. Jeżeli chociażby te wyniki nie przekonają to jest to, że 
rodziny są bezpieczniejsze w domach, bo osoby, które mają problem z alkoholem nie dokupią 
w nocy alkoholu i rodziny są bezpieczne. Dbajmy o te rodziny. Dostępność do alkoholu jest 
jednym z czynników do tego, że to spożywanie jest większe. Nasz ruch w naszym mieście, 
radnych którzy podpisaliśmy się pod tym, to było odważne i bardzo mądre posunięcie i na nim 
wzorują się też miasta, które zobaczyły, że w Gorzowie to działa. Byłem w Nowej Soli 
i Prezydent Nowej Soli powiedział, że idzie za naszym przykładem i będzie chciał to 
wprowadzać. Nie wiem czy wprowadził, bo tego nie śledziłem, ale samo to, że gdzieś na nas 
się wzorują, to jest bardzo dobrym przykładem i za tym powinniśmy iść. Dużo się w mieście 
dzieje dla osób z uzależnieniami i dla osób, które wchodzą w uzależnienia, dla młodzieży, 
która miała inicjację z używkami czy substancjami zmieniającymi świadomość. Jestem dumny, 
że mogę być częścią tego projektu dla osób w kryzysie i naprawdę dużo się dzieje.  
Jan Kaczanowski – wiele zależy od kultury w ogóle, a w tym przypadku, jeśli już ktoś chce, od 
kultury picia. 
Piotr Wilczewski – odniosę się tylko do tego co powiedział mój przedmówca Tomasz 
Manikowski, że tu nie do końca ufałbym tym statystykom. W 2020 roku od marca mieliśmy 
pandemię koronawirusa, która ograniczała nam także godziny otwarcia sklepów, czas kiedy 
możemy do nich iść, różnego rodzaju lokale były zamknięte, kluby, dyskoteki, itd., a także 
żyliśmy w strachu przed pandemią i nie możemy tego uznawać, że to jest taki sam okres, że 
możemy analogicznie porównywać wskazania przestępczości do poprzedniego roku, do 2019. 
Moim zdaniem z dyskusją, czy to pomogło czy nie, tutaj wprowadzenie zakazu sprzedaży 
alkoholu, powinniśmy poczekać co najmniej jeszcze jeden rok, kiedy możemy w normalnym 
środowisku funkcjonować bez pandemii, gdzie sklepy są normalnie otwarte, gdzie można 
przebywać na ulicach i nikt nie wprowadza różnego rodzaju obostrzeń w tym temacie. 
Mówienie, że 30-40% spadła przestępczość tylko z powodu alkoholu to tutaj trochę bym 
dyskutował w tym temacie, gdyż są to niewiarygodne dane, moim zdaniem. 
Robert Surowiec – każdy ma oczywiście swoje zdanie. Rada Miasta przegłosowała ten projekt 
i on wszedł w życie. Tutaj się zgadzam z Piotrem Wilczewskim, który dokładnie o tym mówi, 
że trudno te elementy porównywać, natomiast ciągle mam takie wrażenie, że lubimy takimi 
metodami administracyjnymi odfajkować teoretycznie rozwiązanie pewnego problemu. 
Abstrahując od tego co radna Burdzińska mówiła, bo jakby rozszerzając Pani tok 
rozumowania, gdyby w ogóle zakazać w mieście sprzedaży alkoholu to wszyscy byliby 
szczęśliwi, tylko to nie rozwiąże żadnego problemu. Widzę ten problem każdego dnia, choćby 
w szpitalu na SOR, kiedy nie ma tygodnia gdzie ci sami pacjenci, którzy mają problemy, m.in. 
alkoholowe do nas trafiają. Widzę tak naprawdę taką lukę systemową, bo z tymi ludźmi 
systemowo mało się pracuje. Tym ludziom powinno się pomagać, bo ci ludzie stanowią 
zagrożenie dla siebie, dla otoczenia, dla swoich rodzin, a my odfajkowaliśmy kawałek uchwały 
i wszyscy sobie gratulują i mówią jak to wspaniale jest w Gorzowie i jak inne miasta biorą z nas 
przykład, ale to jest problem tylko trochę przypudrowany, ale na pewno nie rozwiązany. 
Patryk Broszko – chyba po raz pierwszy w tej kadencji zgadzam się z radną Burdzińska, bo 
rzeczywiście statystyki policji, jak z mojej wiedzy wynika, że są bardzo korzystne, jeżeli chodzi 
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o problem czy to zakłócania porządku publicznego w godzinach wieczornych, czy rozbojów, 
czy jeszcze innych przestępstw, czy wykroczeń, które często były inspirowane zbyt 
nadmiernym spożyciem alkoholu. Kolejna kwestia. Chciałbym tylko przypomnieć, że nie 
debatujemy nad zmianą uchwały w sprawie sprzedaży alkoholu w godzinach wieczornych 
tylko mówimy o sprawozdaniu, dlatego prosiłbym żeby odnosić się tylko ad meritum. 
Jacek Wójcicki – wprowadzony zakaz był tylko jednym z elementów i faktycznie choćby dane 
statystyczne i to o czym dzisiaj choćby rozmawiałem z Komendantem Miejskim Policji mówi 
w sposób jednoznaczny - spadła ilość tych interwencji, bo to co powiedział m. in. radny 
Tomasz Manikowski, to chodzi o te sytuacje, nie o to, że nam podczas imprezy zabraknie 
alkoholu, bo ci ludzie już się nauczyli, przyzwyczaili, że kto robi imprezę, czy potrzebuje, to się 
zaopatrzy. Większy problem jest wtedy kiedy faktycznie po nocach ludzie chodzili, żeby się 
dopić, ale to nie jest jedyna rzecz, którą robimy. Miasto Gorzów za sprawą m. in. Tomka 
Manikowskiego, streetworkera, człowieka, który naprawdę robi niesamowite rzeczy i jest 
liderem, uważam w działaniach, które mają wyprowadzić ludzi z tej trudnej drogi. Myślę, że tu 
trzeba by szerszej dyskusji i może waszego osobnego spotkania żeby radny Tomasz 
Manikowski opowiedział jak mocno, jak daleko dociera do ludzi, ale jak to jest trudna praca, 
żeby walczyć z czyimiś nałogami. 
Tomasz Rafalski – trochę zabrzmiało to tak, że radny Surowiec mówi, jakbyśmy tu wymyślili 
jakieś ortodoksyjne prawo, które działa tylko w Gorzowie, a prawda jest taka, że takie prawo 
działa od bardzo wielu lat w wielu krajach w Europie, przede wszystkim ze zmagającymi się 
od wielu lat falami alkoholizmu, krajami Skandynawskimi, jak Finlandia czy Szwecja, gdzie jest 
bardzo duży problem z zakupem alkoholu w ogóle, nie mówiąc o zakupie alkoholu po 
godzinach. To nie jest żaden ewenement w skali krajowej czy światowej, to są normalne 
działania i tak oczywiście to jest sprawdzone już przez wiele lat to sprzyja spadkowi 
przestępczości, obniża de facto także spożycie alkoholu. Okazuje się, że proste 
administracyjne decyzje też mogą być dobre. Oczywiście, że niektórzy ludzie będą pili, 
niektórzy zawsze będą pili i nie mamy na to wpływu. To jest ich wolna wola, możemy próbować 
im pomagać, ale wiemy, że jest to tylko ograniczone w skuteczności działanie. Ale proszę 
zapytać mieszkańców, którzy mieszkali obok wszystkich tych sklepów, które całą noc 
sprzedawały alkohol, proszę się ich zapytać jak im się teraz żyje. Im się żyje dużo, dużo lepiej 
i bezpieczniej. Normalnie śpią, normalnie się poruszają w okolicach tego sklepu, nie oglądają 
leżących obok ludzi. Co robi wtedy policja? Czy policja ich zgarnia pilnuje? Nie, policja zajmuje 
się również innymi przestępstwami, innymi poważnymi przestępstwami, a nie 
odholowywaniem na izbę wytrzeźwień pijanych ludzi leżących koło sklepu. Tych plusów, tego 
zakazu, jest całkiem sporo. Proszę nie podważać naprawdę dobrej i mądrej decyzji Rady 
Miejskiej, zostawmy ten temat w spokoju.  
Radosław Wróblewski – izby wytrzeźwień to my w Gorzowie nie mamy więc policja akurat na 
izbę wytrzeźwień pijaków nie odwozi, natomiast kwestia jest jedna, bo można się spierać, ale 
tak naprawdę tego typu sytuacje powinny być bardzo dokładnie zbadane, tak jak operujemy 
tutaj pewnymi statystykami policyjnymi, ale w tym momencie to jest za mało. Takich badań nie 
przeprowadzono, co do faktycznie funkcjonowania tych punktów gdzie jest sprzedaż alkoholu 
i gdzie jest ona zakazana w określone dni i po określonych godzinach, więc można by się o to 
pokusić i myślę, że biorąc pod uwagę skuteczność, efektywność tego typu działań, taki okres 
3-5 lat jest właściwym gdzie będzie można mówić o jakiś faktycznych realnych efektach tego 
typu przedsięwzięcia. 
Alicja Burdzińska – proszę o zakończenie tego tematu, moim zdaniem w ogóle nie ma co 
dyskutować na ten temat. Decyzje zostały podjęte i to bardzo słuszne decyzje zostały podjęte, 
a to co w tej chwili robimy to jest liczenie ile diabłów na końcu szpilki się mieści.  
Tomasz Rafalski – podsumowując co powiedział radny Wróblewski, może nie na izbę 
wytrzeźwień, ale z pewnością policja dużo częściej musi interweniować w przypadku jakiś 
libacji pod sklepowych. Proszę się dowiedzieć, to są akurat dostępne dane, proszę się zapytać 
chociaż jakiegokolwiek policjanta, który miał służbę w nocy, gdzie oni najczęściej interweniują 
i tych interwencji jest na pewno znacznie mniej. Też uważam, że trzeba zakończyć tą dyskusję 
i jeżeli radni Platformy Obywatelskiej czują potrzebę wznowienia działalności sklepów 
z alkoholem w nocy, to proszę wnieść taką uchwałę i proszę ją przegłosować, z pewnością 
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klub Prawa i Sprawiedliwości będzie przeciwko takim rozwiązaniom i w zasadzie proponuję 
również zakończyć na tym dyskusję. 
Jan Kaczanowski – pragnę poinformować, że sprawozdanie przyjęła do wiadomości Komisja 
Spraw Społecznych. W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji, w tym punkcie porządku 
obrad, proponuję zapis, że Rada Miasta przyjęła sprawozdanie z realizacji Miejskiego 
Programu Przeciwdziałania Uzależnieniom w 2021 roku, do wiadomości. 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.12 Druk nr 909 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Miejskiego programu 

zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
publicznego dla miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2022-2024. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 909 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Miejskiego programu zapobiegania 
przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2022-2024.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jacek 
Sterżeń, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (4) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz  
 
Podjęta uchwała w sprawie uchwalenia „Miejskiego programu zapobiegania przestępczości 
oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego na lata 2022-2024, stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad.13 Druk nr 901 – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Kultury Gorzowa 

Wielkopolskiego 2022 – 2030. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 13 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję kultury, Sportu i Promocji. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 901 – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Kultury Gorzowa Wielkopolskiego 
2022 – 2030.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, 
Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian 
Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jacek Sterżeń, Robert Surowiec, Jerzy 
Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław 
Wróblewski  
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz  
BRAK GŁOSU (4) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz  
 
Podjęta uchwała w sprawie przyjęcia Strategii Kultury Gorzowa Wielkopolskiego 2022 – 2030, 
stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Ad.14 Druk nr 902 – podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Miasto Gorzów Wielkopolski oraz 
określenia granic ich obwodów. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 15 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 902 – podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 
podstawowych prowadzonych przez Miasto Gorzów Wielkopolski oraz określenia granic ich 
obwodów.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jacek 
Sterżeń, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (4) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz  
 
Podjęta uchwała w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 
prowadzonych przez Miasto Gorzów Wielkopolski oraz określenia granic ich obwodów, 
stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Ad.15 Druk nr 911 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekształcenia 

Ośrodka Wsparcia – domu dla matek z małoletnimi dziećmi i kobiet w ciąży w 
Specjalistyczny Ośrodek Wsparcia dla ofiar przemocy w rodzinie. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 17 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 911 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekształcenia Ośrodka 
Wsparcia – domu dla matek z małoletnimi dziećmi i kobiet w ciąży w Specjalistyczny Ośrodek 
Wsparcia dla ofiar przemocy w rodzinie.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jacek 
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Sterżeń, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (4) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz  
 
Podjęta uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przekształcenia Ośrodka Wsparcia – domu 
dla matek z małoletnimi dziećmi i kobiet w ciąży w Specjalistyczny Ośrodek Wsparcia dla ofiar 
przemocy w rodzinie, stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Ad.16 Druk nr 915 – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego 

Korpus Wsparcia Seniorów na 2022 rok. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 19 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych. 
Alicja Burdzińska – kiedy realizacja tego programu? Jest to bardzo ważny program, który 
zapewni opiekę osobom starszym, jeżeli chodzi o te opaski bezpieczeństwa. Kiedy realizacja, 
kiedy nastąpi start tego programu? Jak ten program będzie realizowany technicznie? Kto 
będzie prowadził opiekę nad tymi osobami? Kto będzie współpracował? Jakie opaski? 
Weszłam na stronę internetową, są różne ceny od 500 zł do 1.000 zł. My przeznaczamy 
130.000 zł. To zabezpiecza nie wszystkie potrzeby. Dowiedzieliśmy się, że jest takich osób 
300 w Gorzowie. Jaka będzie weryfikacja potrzebujących? Na jakiej zasadzie będą te opaski 
przydzielane? Korzystamy w tej chwili z funduszu covidowego, a co będzie jak ten fundusz się 
wyczerpie do końca 2022 roku? Co dalej? Jeżeli osoby już otrzymają opaskę, skąd będą 
następne fundusze? Apeluję jednak o przedstawienie takiego rzetelnego planu. Głosowałam 
na komisji za i dzisiaj będę głosowała za, ale te informacje, które otrzymaliśmy to są na razie 
takie na zasadzie: z Internetu, z programu Korpusu Wspierania Seniorów wzięte, kopiuj wklej. 
Prosiłabym jednak o rzetelne przedstawienie kosztów, sposobu realizacji, sposobu weryfikacji 
tych osób, którym te opaski będą przydzielane i jednocześnie przeanalizowanie dalszych 
potrzeb. Na 2022 roku mam nadzieję nie skończymy. 
Beata Kulczycka – Dyrektor Gorzowskiego Centrum Pomocy Rodzinie – tak jak Pani 
wspomniała to jest program ogłoszony przez Ministerstwo Rodziny i Polityki Społecznej, to jest 
program Korpus Wsparcia Seniorów. Wspominałam i tłumaczyłam to na Komisji Spraw 
Społecznych, na której również Pani gościła, ale odpowiem oczywiście jeszcze raz na te 
pytania. Gorzowskie Centrum Pomocy Rodzinie będzie opiekowało się tak jak Pani 
powiedziała, sprawowało nadzór. Chciałam zaznaczyć, że to jest program pilotażowy, że 
podchodzimy do tego ostrożnie i chcemy sprawdzić jak on się przyjmie, jak ta dana usługa 
będzie wykonywana w praktyce. Ta opaska bezpieczeństwa jest kierowana dla osób 
samotnych i schorowanych poniżej 65 roku życia. Założyliśmy, że korzystało będzie około 130 
osób, być może będzie to wyższa liczba ponieważ ten program na tą chwilę chcemy skierować 
do osób, które korzystają z usług opiekuńczych przez Gorzowskie Centrum Pomocy Rodzinie, 
oraz dla uczestników domu dziennego pobytu, ale chciałabym powiedzieć, że przede 
wszystkim dla osób samotnych. Orientowaliśmy się jak wygląda ten abonament. To jest koszt 
ok 30-40 zł. Na tę chwilę koszt opasek będzie opłacony właśnie dzięki temu programowi do 
którego podeszliśmy i otrzymaliśmy na niego środki. Założyliśmy koszt 1.000 zł. To są 
założenia z abonamentem, w tym jest obsługa koordynatora. Są na rynku być może tańsze 
opaski, ale my chcielibyśmy aby od razu w momencie upadku seniora, czy zgłoszenia 
samodzielnego, jeśli naciśnie przycisk SOS, to powiadomi nie tylko rodzinę, tylko właśnie 
koordynatora czyli numer 112, aby ta pomoc mogła natychmiast być udzielona. W tych 
kosztach nie ma żadnych kosztów na obsługę dla Gorzowskiego Centrum Pomocy Rodzinie. 
To jest kwota przeznaczona na opaskę i na obsługę. Ta liczba dlatego też jest taka ponieważ 
chcielibyśmy w przyszłości aby mogła być dalej kontynuowana i realizowana jeżeli będzie 
rzeczywiście taka potrzeba. Stąd taka liczba 130 osób założonych do programu. W tej chwili 
jeżeli Państwo podejmiecie tą uchwałę to dopiero będziemy mogli przyjąć te środki, będziemy 
mogli rozpocząć procedurę uruchamiania, wyłonienia usługi operatora więc będzie zapytanie 
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ofertowe, wtedy będą mogły firmy, które będą zainteresowane złożyć do nas ofertę  
i wybierzemy najbardziej korzystną dla nas zgodnie z procedurą, która będzie przyjęta. Mam 
nadzieję, że ona w tym miesiącu będzie już uruchomiona i oczywiście niezwłocznie 
powiadomię wszystkich radnych kto będzie wyłoniony w tej procedurze, kto będzie realizował 
tą usługę, jeżeli będzie oczywiście taka Państwa wola, a mam nadzieję, że w przyszłym roku 
znajdziemy środki i to nie będą tylko środki dla osób, które korzystają z systemu pomocy 
społecznej, a być może również inne osoby, seniorzy zdecydują się na podjęcie i założenie 
takiej opaski, podejście do programu. 
Alicja Burdzińska – byłam bardzo uważna jak pani odpowiadała. Pragnę, żeby wszyscy radni 
dowiedzieli się o co chodzi w tym projekcie i jeszcze raz wracam do tematu. Powiedziała nam 
Pani na komisji, że kwalifikuje się około 300 osób. Ponownie dopytuję się na jakiej zasadzie 
będą weryfikowane osoby do tego programu. 
Beata Kulczycka – około 300 osób korzysta z usług opiekuńczych, ale chcemy, tak jak 
powiedziałam tą usługę skierować dla osób samotnych, czyli takich, które nie mają rodziny 
i takich, które są naprawdę w bardzo złym stanie zdrowotnym i tu będą te osoby. Osoby 
korzystające z usług opiekuńczych nie tylko są samotne. Ustawa mówi o tym, że takie osoby 
w pierwszej kolejności są uprawnione do przyznania tego typu pomocy, ale tak jak 
powiedziałam około 300 osób korzysta z usług opiekuńczych, ale tych osób samotnych  
i schorowanych to myślę, że w tej puli 130 osób się zmieścimy, tak jak założyliśmy.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 915 – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego Korpus Wsparcia 
Seniorów na 2022 rok.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy 
Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (3) 
Robert Anacki, Halina Kunicka, Maria Surmacz  
 
Podjęta uchwała w sprawie przyjęcia programu osłonowego Korpus Wsparcia Seniorów na 
2022 rok, stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Ad.17 Druk nr 910 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na rok 2022. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
Radosław Wróblewski – taka mała uwaga, ponieważ często otrzymujemy tego typu 
dokumenty, to ten dokument który przyjmujemy dotyczy bieżącego roku 2022, natomiast tak 
jak jest w nim napisane opiera się on na diagnozie z roku 2020, a dane z tej diagnozy, które 
są przytaczane dotyczą roku 2019, więc te informację są już trochę odległe w czasie. 
Natomiast w każdym z tego typu programów i w tym również jest na końcu informacja o tym, 
że wydział merytoryczny Urzędu Miasta będzie prowadził monitorowanie i ewaluację danego 
programu, więc uważam, że zgodnie ze sztuką, wnioski, które płyną właśnie z monitoringu,  
a zwłaszcza z ewaluacji, bo ma ona przecież też w takich programach charakter jakościowy 
mogą być również elementem diagnozy zobiektywizowane i aktualniejszej w  stosunku do 
takich badań diagnostycznych, które już troszeczkę trącą myszką. Aczkolwiek znajdziemy tam 
wiele ciekawych wskazówek i punktów które pomagają nam myśleć o tym co robimy z tego 
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typu programami, m. in. na str. 15 mamy informację dotyczącą skuteczności oddziaływania 
właśnie programów profilaktycznych w naszym mieście, gdzie 52,1% naszych mieszkańców 
nie ocenia tego ani dobrze ani źle, czyli nie ma zdania, bo też pewno nie widzi do końca tego 
co się w tym obszarze dzieje. Z kolei źle i bardzo źle ocenia tą sytuację 21,1 %, a dobrze 
i bardzo dobrze 26,7 %. Można powiedzieć, że tylko ¼ badanych w 2019 roku mieszkańców 
miasta zauważało działania Miasta w zakresie profilaktyki i to też powinno nam dawać do 
myślenia  
Jan Kaczanowski – nie widzę więcej zgłaszających się, zamykam dyskusję. Pragnę 
poinformować, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Spraw Społecznych. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 910 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2022.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
PRZECIW (1) 
Anna Kozak  
BRAK GŁOSU (3) 
Robert Anacki, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz  
 
Podjęta uchwała w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2022, stanowi załącznik 
nr 22 do protokołu. 
 
Anna Kozak – chciałam zgłosić awarię sprzętu, ponieważ głosowałam za, a widziałam na 
wynikach głosowania, że byłam przeciw, nie wiem co się zadziało.  
Jan Kaczanowski – to nie ma żadnego znaczenia na wynik głosowania, spróbujemy się 
zorientować przy następnym głosowaniu, sprawdzimy w praktyce czy występuje błąd,  
a w protokole zostanie odnotowane, że była Pani za. 
Anna Kozak – dobrze. 
 
Ad.18 Druk nr 912 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 23 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 912 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin 
pracy aptek ogólnodostępnych na terenie miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
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Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, 
Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Robert Anacki 
 
Podjęta uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie miasta Gorzowa Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 24 do 
protokołu. 
 
Ad.19 Druk nr 903 – podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań i wysokości środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację 
zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2022 roku. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  
Robert Surowiec – mam jedno zdanie odnośnie poprzedniego punktu, coś mi system też 
szwankuje i nie odnotowano mojego zgłoszenia. Chciałem powiedzieć, że za kilka miesięcy 
ruszy całodobowa apteka przy szpitalu więc myślę, że tego typu uchwał, kiedy musimy 
regulować, która apteka ma być czynna w Gorzowie nie będziemy musieli robić. Szczególnie, 
że wiemy, że jest to nieskuteczne, a nasi mieszkańcy mają z tym duży problem, także będzie 
taka apteka, szkoda, że tak późno, ale to niestety była fatalna decyzja Wojewódzkiego 
Inspektora Farmaceutycznego, który przez wiele lat blokował. Niemniej za kilka miesięcy taka 
całodobowa apteka przy szpitalu będzie czynna. 
Jan Kaczanowski – nie widzę więcej zgłaszających się, zamykam dyskusję. Pragnę 
poinformować, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Spraw Społecznych oraz 
Komisji Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 903 – podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań i wysokości środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań z zakresu 
rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2022 roku.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Robert Anacki, Maria Surmacz  
 
Podjęta uchwała w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej 
i społecznej w 2022 roku, stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
Ad.20 Druk nr 918A – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 27 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
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Głosowano w sprawie: 
Druk nr 918A – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Robert Anacki, Maria Surmacz  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Ad.21 Druk nr 919A – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  
Radosław Wróblewski – chciałbym zapytać jakie są przyczyny zmniejszenia dochodów Miasta 
w wydatkach z zakresu oświaty o prawie 1,5 mln zł, czyli tak naprawdę mamy mniejszą 
subwencję oświatową? Jakie są przyczyny, przesłanki do tego działania? Oczywiście 
wiadomo, że subwencja przyznawana jest przez Rząd, ale czy Miasto zna uzasadnienie 
zmniejszenia wysokości subwencji oświatowej? 
Renata Pliżga – informacja na temat subwencji na dany rok budżetowy pozyskiwana jest na 
dwóch etapach. Pierwsza informacja to jest projekt wysokości subwencji i ona pojawia się dla 
nas już na poziomie miesiąca października i na podstawie tej informacji przyjęliśmy do 
planowanego budżetu na 2022 rok takie, a nie inne wartości. Metryczka z tą ostateczną 
wysokością subwencji przychodzi jednak dopiero z nowym rokiem budżetowym, na początku 
2022 roku i stąd konieczność obniżenia o 1,5 mln zł tej wartości, bowiem w stosunku do 
planowanego projektu wysokości subwencji, ta wysokość subwencji jest niższa. Tak jak 
tłumaczyłam na Komisji Oświaty i Wychowania nie zmieniły się żadne przesłanki dotyczące 
danych statystycznych systemu informacji oświatowej, które to wpływają na wysokość 
przyznawanej subwencji. To najprawdopodobniej wysokość łączna środków spowodowała, że 
ta wysokość została obniżona.  
Jan Kaczanowski – nie widzę więcej zgłaszających się, zamykam dyskusję. Pragnę 
poinformować, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Oświaty i Wychowania 
oraz Komisji Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 919A– podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy 
Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
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BRAK GŁOSU (3) 
Robert Anacki, Krzysztof Kochanowski, Maria Surmacz  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 
Ad.22 Druk nr 920A – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 31 do protokołu.  
Anna Kozak – chciałam dopytać, zadałam to pytanie na Komisji Budżetu i Finansów, ale nie 
wiem czy dobrze zrozumiałam. Chodzi o przebudowę dróg wraz z infrastrukturą transportu 
publicznego, tam jest kwota 3.870.000 zł, czy na pewno zostaje torowisko? Drugie moje 
pytanie, są to inwestycje realizowane przez Gorzowskie Inwestycje Miejskie i kwota 2.170.000 
zł. Za jaki okres są to wynagrodzenia dla pracowników? I jeszcze raz o tym WIBOR-rze, czyli 
wydatki bieżące związane z obsługą kredytów, mamy 4 mln zł, jeszcze raz prosiłabym 
p.Skarbnik aby przedstawiła, na podstawie jakiego WIBOR-u były podpisywane umowy? 
Przepraszam nie podpisywane, tylko to była kwestia wyliczenia na listopad 2021, co 
przyjmowaliśmy i teraz na podstawie jakiego WIBOR-u są te kwoty wynikające z tego, że 
musimy dołożyć z budżetu i ile jeszcze zakładamy, do jakiego okresu ile musimy zostawić 
w rezerwie pieniędzy na wzrost WIBOR-u? 
Radosław Wróblewski – również w tej uchwale mamy zwiększenie wydatków na inwestycje 
realizowane przez Gorzowskie Inwestycje Miejskie Sp. z. o. o. – ponad 2.170.000 zł. Prosiłbym 
o określenie jaki jest cel przeznaczenia tych środków na spółkę miejską? 
Piotr Wilczewski – chciałem zadać to samo pytanie co radny Wróblewski, oraz kiedy 
dostaniemy dokładną informacje od kiedy nowa Spółka będzie zajmowała się inwestycjami 
miejskimi? Mieliśmy być informowani o każdym kroku jaki będzie podejmowała ta Spółka, tak 
przynajmniej byliśmy zapewniani podczas głosowania jej powołania, a tak trochę brakuje 
informacji w tym temacie.  
Agnieszka Kaczmarek – Skarbnik Miasta – odpowiadając na pytanie radnej Kozak jeżeli 
chodzi o zwiększenie środków w wysokości 4 mln zł na wydatki związane z obsługą kredytów, 
tak jak mówiłam już na komisji na podobne pytanie, planowaliśmy wysokość środków 
przeznaczonych na obsługę długu w listopadzie na podstawie danych z października gdzie 
WIBOR kształtował się na poziomie 0,72% natomiast obecnie wszyscy wiemy jak WIBOR 
mocno rośnie w ostatnim czasie. Na moment przygotowywania projektu tej uchwały WIBOR 
wynosił 4,66%, dzisiaj jak sprawdzałam rano wynosił 4,88%. Biorąc pod uwagę to, kiedy 
wyliczaliśmy środki na obsługę długu przy projekcie budżetu, to kwota tych odsetek wynosiła 
ok. 4 mln zł, natomiast przy tak dużym wzroście szacowaliśmy, że dotychczas uruchomione 
kredyty spowodują wygenerowanie odsetek na poziomie ok. 9.900.000 zł. Na ten moment 
zwiększamy tą kwotę o 4 mln zł, oczywiście musimy pamiętać o tym, że przy dalszym wzroście 
WIBOR-u, ta kwota również ulegnie zwiększeniu. Odniosę się jeszcze do pytana dotyczącego 
środków przeznaczonych na inwestycje realizowane przez Gorzowskie Inwestycje Miejskie. 
Są to środki przeznaczone na realizację przez spółkę Gorzowskie Inwestycje Miejskie, 
inwestycji przekazanych im do realizacji, czyli są to środki przeznaczone na wykonywanie 
usługi na rzecz miasta, czyli związane z wynagrodzeniami pracowników zatrudnionych 
w Spółce, z wydatkami na obsługę tych wydatków i realizowanie tych zadań. 
Radosław Wróblewski – jaka kwota z tych środków przeznaczona będzie na wynagrodzenie? 
Anna Kozak – uzupełnię pytanie radnego Wróblewskiego. Jaka kwota przeznaczona jest na 
wynagrodzenie i za jaki okres? 
Agnieszka Kaczmarek – cała kwota 2.170.386 zł jest to kwota przeznaczona na 
wynagrodzenie, czyli jakby na wynagrodzenie Spółki za realizację zadań na rzecz miasta. 
Natomiast to wynagrodzenie Spółki składa się z wydatków ponoszonych przez Spółkę, czyli 
wydatków ponoszonych na wynagrodzenia pracowników, wynagrodzenia nadzoru, na usługi 
zewnętrzne, na koszty administracyjne i wszystkie inne eksploatacyjne ponoszone przez 
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spółkę. Nie jest to pełna kwota wynagrodzenia Spółki za okres całego roku, jest to na razie 
wynagrodzenie częściowe, obliczone w oparciu o planowane na ten moment inwestycje 
przekazane spółce.  
Piotr Wilczewski – a kiedy ta spółka dostanie jakieś inwestycje do obsługi? Kiedy ona osiągnie 
taką zdolność operacyjną, żeby mogła prowadzić te inwestycje, które teraz prowadzi wydział 
inwestycji? Czy znamy taką konkretną datę i wiemy które to inwestycje będą konkretnie przez 
nią kierowane w tym roku? 
Jacek Szymankiewicz – Spółka już przejmuje zadania do realizacji i pierwszymi zadaniami, 
które są obecnie w realizacji przez Spółkę to jest m.in. rozbudowa cmentarza komunalnego, 
kolejne zadania to będą budowa internatu i poradni na CEZiB-ie, kolejnym zadaniem jest 
budowa zaplecza sportowego przy stadionie lekkoatletycznym. 
Jan Kaczanowski – nie widzę więcej zgłaszających się, zamykam dyskusję. Pragnę 
poinformować, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju 
oraz Komisji Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 920A – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Radosław Wróblewski  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (3) 
Robert Anacki, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
 
Ad.23 Druk nr 921B – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 33 do protokołu.  
Marta Bejnar-Bejnarowicz – proszę o pełną prezentacje uchwały łącznie z poprawkami, bo 
szczerze mówiąc dopiero teraz widzę, że jest jeszcze druk 921 B. 
Agnieszka Kaczmarek – będę prezentowała w kolejności jakie były zmiany do budżetu 
przewidziane w pierwotnej wersji projektu uchwały, jakie zmiany zostały wprowadzone 
autopoprawką A i jakie zostały wprowadzone autopoprawką B. Jeżeli chodzi o pierwotną 
uchwałę to zostały zwiększone zarówno dochody jak i wydatki budżetu miasta o kwotę 519.745 
zł. Środki te przeznaczone są na realizację zadania „Cyfrowa Gmina” i są to środki  
z dofinansowania z Unii Europejskiej. Zwiększono także wydatki z budżetu Miasta o kwotę 
835.000 zł. Są to środki, które przeznaczono na przebudowę odcinak ul. Marcinkowskiego, 
dojazd do pętli autobusowej – kwota 150 tys. zł, budowa ulicy między ul. Myśliborską  
a ul.Londyńską 285 tys. zł oraz Centrum Edukacji Zawodowej i Biznesu i budowa hali 
sportowej – kwota 400 tys. zł. Środki te zostały przesunięte na realizację tych zadań z budowy 
węzła przesiadkowego przy dworcu PKP wraz z przebudową infrastruktury tramwajowej. Pod 
autopoprawką A została wprowadzona następująca zmiana. Zwiększono wydatki budżetu 
miasta o kwotę 1.800.000 zł, które przeznaczono na realizację promocji miasta poprzez sport 
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w kwocie 1,5 mln zł, oraz dotację na rozwój sportu wyczynowego w kwocie 300 tys. zł i środki 
te zostały przesunięte z wcześniej zaplanowanego i znajdującego się w budżecie sportu 
zadania, a mianowicie z umowy na Grand Prix. Natomiast autopoprawka B nie wnosi żadnych 
zmian do budżetu a jedynie jest dostosowaniem ogólnej kwoty po stronie dochodów 
i wydatków oraz łącznych kwot dotacji i wynika z tego, że w przerwie między poprzednią sesją, 
tydzień temu, a obecną sesją były podejmowane Zarządzenia Prezydenta Miasta 
wprowadzające dotacje otrzymane z Urzędu Wojewódzkiego. Stąd jest ta autopoprawka i ona 
dotyczy tak naprawdę każdej uchwały budżetowej dzisiaj na sesji oraz WPF. Te poprawki, 
które są dzisiaj, nie wnoszą nic, żadnych zmian poza dostosowaniem łącznej kwoty dochodów 
i wydatków do zmian wprowadzanych zarządzeniami. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – a co się kryje pod hasłem dotacja na promocję miasta poprzez 
sport i dotacja na rozwój sportu wyczynowego?  
Małgorzata Domagała – w kwocie 1,5 mln zł są ujęte środki na promocję miasta poprzez sport, 
w tym 1,3 mln zł, które planujemy przeznaczyć w tym roku na organizację Grand Prix. Tak jak 
poprzednio wspominał Prezydent jesteśmy po rozmowach z Discovery i z klubem Stal Gorzów 
i padła chęć zorganizowania tej imprezy przez klub Stal Gorzów. Pozostałą kwotę chcielibyśmy 
przeznaczyć na kluby sportowe, tej najwyższej rangi, które reprezentują nasze miasto. 
Natomiast jeżeli chodzi o kwotę 300 tys. zł to jest to kwota, którą chcemy przeznaczyć na 
dodatkowe środki, które wesprą nasze kluby sportowe, te kluby sportowe, które są 
w dyscyplinach kluczowych wykazanych w uchwale naszego miasta. Przypomnę tylko, że jest 
to 12 dyscyplin kluczowych i ta kwota ma wesprzeć dodatkowymi środkami te kluby. 
Radosław Wróblewski – chciałbym dopytać. 300 tys. zł na kluby sportowe, które są na liście 
12 dyscyplin sportowych, czy w takim razie każdy z tych klubów dostanie, czy są to pieniądze 
pod konkretne kluby? Chciałbym również zapytać które kluby dostaną te 200 tys. zł z 1,5 mln 
zł które zostaje, a które tutaj są w tej najwyższej klasie rozgrywkowej? Proszę również  
o ponowne podsumowanie jaki jest udział finansowy miasta w Grand Prix w Gorzowie, które 
de facto tak jak mamy rozumieć realizować będzie klub sportowy Stal Gorzów Sp. Akcyjna. 
Piotr Wilczewski – czy skoro Stal Gorzów będzie organizowała Grand Prix w imieniu miasta, 
bo my za to płacimy, a Stal tylko organizuje, to co w związku z transmisjami telewizyjnymi  
i reklamami telewizyjnymi, które miało Miasto otrzymać od Eurosportu, później od grupy 
Discovery, od TVN-u, teraz to właściwie nie wiem, to będzie w programie telewizyjnym? 
Prosiłbym na przyszłość o traktowanie radnych bardziej na serio. Jeśli dyskutujemy tutaj o 
Grand Prix i takich imprezach miejskich, bo tutaj w przeciągu kilku miesięcy zmieniliśmy 
całkowicie całą koncepcję tego Grand Prix. Na początku mieliśmy mieć 3 imprezy, byliśmy 
zapewnieni, że będą 3 imprezy, że będzie transmisja w Eurosporcie i TVN-ie, dzień przed 
ogłoszeniem, gdzie będzie transmitowane Grand Prix dowiadujemy się, że jednak będzie 
inaczej i ciągle jako radni nie dostajemy tych informacji. Tutaj nagle dostajemy wrzutkę na 
dzień przed sesją Rady Miasta, że jednak tutaj jest kompletnie inna koncepcja, że jednak Stal 
Gorzów zorganizuje Grand Prix, a miasto da tylko 1,5 mln zł, czy 1,3 mln zł. Jak to właściwie 
wygląda? Prosiłbym, żeby na przyszłość tak jasno informować radnych, że zrobimy w ten i ten 
sposób, żeby nie było takich wrzutek. A na chwilę obecną prosiłbym właśnie o informację co z 
tymi reklamami Miasta, o których tyle się mówiło i co z tymi transmisjami, które się pojawią. 
Małgorzata Domagała – jeżeli chodzi o Grand Prix, rzeczywiście pierwotnie mieliśmy być 
partnerem tej umowy, ale nikt z nas nie przypuszczał też co zdarzy się 24 lutego. Tak na 
prawdę mamy świat przed 24 lutym i po 24 lutym. Biorąc też pod uwagę sytuację gospodarczą 
i to co też dzieje się na rynku, biorąc pod uwagę to jak bardzo wzrosły ceny towarów, ceny 
usług oraz roszczenia też ze strony przedsiębiorców, które są kierowane w stronę naszego 
miasta, podjęliśmy próbę negocjacji umowy z Discovery, w tym kontekście, aby partnerem nie 
było tutaj Miasto tylko była tutaj Stal Gorzów. Stal Gorzów wyraziła chęć organizacji tego 
wydarzenia. To wydarzenie ze strony miasta kosztowałoby nas 1,3 mln zł. Jeżeli chodzi o 
pakiet promocyjny, jesteśmy też po rozmowach z Discovery i ten pakiet promocyjny zostaje 
jaki był pierwotnie ustalony z grupą Discovery. Poproszę też dyr. Liberkowską, która przypomni 
jeszcze raz to co udało nam się wynegocjować, na jakich kanałach będą prezentowane te 
wydarzenia. Jeżeli chodzi o kwotę, tą o którą pytał radny Wróblewski – 300 tys. zł, oczywiście 
rozpoczniemy procedurę konkursową, ogłosimy konkurs na to, bo nie wiemy też które kluby 
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sportu wyczynowego zgłoszą się nam do konkursu. Kluby, które otrzymały już częściowo 
pieniądze na wyczyn, wiemy, że nie będą składały ponownie wniosków na wsparcie. Tylko 
chciałam powiedzieć, że tak naprawdę to będzie kwota 400 tys. zł z uwagi na to, że Wydział 
Sportu wygospodarował jeszcze 100 tys. zł w ramach swoich środków i ta dotacja na rozwój 
sportu wyczynowego to będzie w sumie dodatkowych 400 tys. zł. 
Marta Liberkowska – Dyrektor Wydziału Promocji – rzeczywiście doprecyzuję informację 
dotyczącą pakietu promocyjnego. Tak jak wspomniała prezydent Domagała, tutaj ten pakiet 
się nie zmieni dla miasta i pozostają w ustaleniu spoty telewizyjne, które będą poświęcane 
promocji miasta. Będzie ich w sumie 530 o łącznej długości 2 godzin i 12,5 minuty, tak wygląda 
precyzyjne wyliczenie i te spoty będą pojawiać się na antenie telewizji TVN, TTV, TVN24 i 
Eurosport oczywiście w języku polskim. Dodatkowo jeszcze mamy taki pakiet cyfrowy dla 
miasta, to jest 3 mln potencjalnych wyświetleń banerów promujących miasto w sekcjach 
żużlowych, sportowych, na stronach EuroSport.com, EuroSport.fr, EuroSport.de. Będą tam 
możliwe reklamy bezpośrednio dotyczące Gorzowa, a także pakiet wejść pogodowych w 
programie Dzień Dobry TVN w dniu 25 czerwca z Gorzowa, z miejsc w uzgodnieniu z miastem. 
Tych wejść będzie ok 5-6 w dniu bezpośrednim rozgrywania Grand Prix. Także tak wygląda 
temat promocji w tym roku jeśli chodzi o Grand Prix dla samego Miasta. 
Radosław Wróblewski – prosiłbym jeszcze o odpowiedź, z 1,5 mln zł, 1,3 mln zł idzie na 
organizację Grand Prix, a 200 tys. zł miało iść na kluby, które grają w najwyższych klasach 
rozgrywkowych. Proszę wskazać, które konkretnie kluby mają dostać te pieniądze? 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – 3 mln wyświetleń na stronach żużlowych? Naszym targetem nie 
są strony żużlowe, to Klub Stal Gorzów ma target na kluby żużlowe, więc to jakby powinniśmy 
wyłączyć z promocji Miasta bo to nie promuje Miasta tylko firmę, która się zajmuje żużlem, bo 
nas jakby te wyświetlenia żużlowe nie za bardzo interesują. W każdym razie mamy spoty w 
telewizji. Czy macie informację ile w której, bo TTV jest bardzo niszowa, TVN24 i TVN – ok. 
Eurosport też jest bardzo niszowy i do tego jest jeszcze płatny więc interesują mnie z TVN i 
TVN 24 ile czasu będziemy mieli tego antenowego i co w tym czasie ma zamiar się tam znaleźć 
i co to są te wejścia pogodowe?  
Marta Liberkowska – wejścia pogodowe do programu Dzień Dobry TVN, myślę, że każdy z nas 
tak jak uczestniczymy w sesji, chociaż raz widział ten poranny program. To jest sobota, czyli 
oglądalność tego programu jest dość wysoka. Wejścia pogodowe czyli pogoda omawiana 
bezpośrednio z danej miejscowości. TVN realizuje to od wielu lat, w Gorzowie zresztą byli w 
2017 roku podczas Dni Gorzowa. Mieliśmy również takie wejścia pogodowe podczas Dni 
Gorzowa z kilku wskazanych przez nas miejsc. Wtedy była u nas pogodynka Anna Dec, teraz 
będzie to zrealizowane podobnie. To jest około 5-6 wejść pogodowych, oczywiście przy okazji 
omawiania pogody są możliwe rozmowy z gośćmi wskazanymi przez Miasto, omawianie 
konkretnych wydarzeń, które w mieście się dzieją, nie związanych z Grand Prix bezpośrednio, 
ale oczywiście pretekstem do przyjazdu ekipy TVN będzie Grand Prix. Jeśli chodzi  
o szczegółowy media plan, takiego jeszcze nie mamy, natomiast jeśli chodzi o czas antenowy 
na TVN-ie to jest 27,5 min, TTV – 35 min, TVN24 – 35 min i Eurosport – ponad 35 min. Tak 
wygląda na ten moment ustalenie związane z media planem, natomiast w jakim okresie i z jaką 
częstotliwością te spoty będą emitowane, na te ustalenia jeszcze czekamy tuż po podpisaniu 
umowy. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – jeżeli jest już jakaś informacja, albo jeżeli mieliśmy już te wejścia 
pogodowe w 2017 roku, przy Dniach Gorzowa, jaki był efekt tej promocji, co się nam zmieniło, 
co wypromowaliśmy? Mamy więcej mieszkańców, firm, jaki jest efekt tej promocji? 
Marta Liberkowska – okres o który Pani pyta był dość trudny, ponieważ w 2017 roku mieliśmy 
pożar Katedry i wejścia pogodowe zamieniły się w relację z pożaru katedry więc trudno mówić 
o efektach. Jeśli chodziło nam o promocję, Gorzów niestety był świetnie wypromowany, 
natomiast wejścia pogodowe zostały przerwane z uwagi na trwający pożar, one były 
przewidziane na dwa dni, została zrealizowana tylko część, chyba z 6 czy 7 planowanych. 
Musiałabym zerknąć do umowy z przed 5 lat, zrealizowana została tylko część. Trudno  
w obliczu tej tragedii, którą mieliśmy w 2017 roku mówić o efektach czysto promocyjnych dla 
Miasta, ponieważ przykrył to ewidentnie pożar katedry. 
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Marta Bejnar-Bejnarowicz – a w tym roku jest plan, że co będziemy promować w tych 
wejściach pogodowych i w tych spotach? Co konkretnie promujemy? Gorzów jako co? 
Marta Liberkowska – to jest okres, w którym będziemy już realizować cykl Dobry Wieczór 
Gorzów, na pewno skupimy się na tym wydarzeniu, które jest w tej chwili dość dużą i mocną 
marką Gorzowa. Jesteśmy jeszcze przed rozmowami szczegółowymi. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – czyli nie wiemy co będziemy promować. Będziemy reklamować 
Dobry Wieczór Gorzów, czyli tą naszą markę, która jest już tak rozpromowana, że wszystkie 
miasta nam zazdroszczą i czekają tylko żeby móc podpatrzeć i my za 1,3 mln zł sobie to 
popromujemy. 
Marta Liberkowska – trudno odnieść się do stwierdzenia, że nie wiemy co będziemy 
promować. Będziemy promować miasto i opowiadać szczegółowo o wydarzeniu Dobry 
Wieczór Gorzów jako elemencie, z którego jesteśmy dość mocno dumni, mocno się 
angażujemy w jego organizację. Jeszcze bardziej możemy zaprosić mieszkańców i turystów, 
żeby uczestniczyli w tych wydarzeniach, które trwają w Gorzowie przez 3 miesiące, letnie 
miesiące, kiedy możemy liczyć na dość duży przypływ gości z zewnątrz. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – a poza, Dobry Wieczór Gorzów nie wiemy jeszcze co będziemy 
promować? 
Marta Liberkowska – będziemy promować miasto. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – dobrze, a jakie są przewidywane efekty tej promocji?  
Marta Liberkowska – jesteśmy jeszcze przed rozmowami dotyczącymi konkretnych ustaleń 
związanych z tym w jaki sposób będziemy przedstawiać miasto, natomiast na pewno 
będziemy pokazywać Gorzów jako miasto sportu i miasto kultury w oparciu o cykl Dobry 
Wieczór Gorzów. 
Oskar Serpina – chciałbym przede wszystkim podziękować, że znaleźliśmy wspólne 
rozwiązanie tej sytuacji, o której już wcześniej mówiliśmy i nad którą już głosowaliśmy, czyli 
tego, że miasto więcej finansów przeznaczy na Grand Prix. Uważam, że ten kompromis jest 
bardzo rozsądny i muszę przede wszystkim powiedzieć o tej najważniejszej rzeczy, bo my 
przede wszystkim skupiamy się na tych nośnikach reklamowych czy to telewizyjnych, czy 
internetowych. Pozwoliłem sobie, przed tym jak już dowiedzieliśmy się, że będziemy mieli ten 
cykl Grand Prix, pozwoliłem sobie przejść się po naszych gorzowskich hotelach i musicie 
Państwo wiedzieć, że hotelarze już teraz mieli zapytania z tygodniowym wyprzedzeniem 
o przyjazd turystów do nas, do naszego miasta do Gorzowa. Hotele podnoszą ceny właśnie 
na moment tego wydarzenia, więc to pokazuje tylko i wyłącznie, że ten ruch turystyczny dzięki 
temu wydarzeniu będzie zdecydowanie większy. Już nie chcę wspominać o kawiarniach, 
restauracjach i innych miejscach, a przypominam, że często narzekamy na to, że jesteśmy 
turystyczną pustynią. Niewątpliwie tak elitarny cykl podniesie naszą rangę turystyczną. 
Ponadto cieszę się, że dochodzi do tego wydarzenia, ponieważ pokazujemy się na tle Europy, 
na tle globalnym, że jesteśmy profesjonalnym partnerem jeżeli chodzi o tworzenie takich 
wydarzeń i z cyklu Grand Prix nie wycofało się żadne miasto, pomimo tej trudnej sytuacji, która 
jest aktualnie za naszą wschodnią granicą. Musimy sobie zdać sprawę, że większość 
wydarzeń sportowych jest w dzisiejszych czasach puszczana w telewizjach odpłatnych, 
w różnego rodzaju nośnikach streamingowych, a jeżeli chodzi o cykl Grand Prix tak dziać się 
nie będzie i tutaj w szczególności jeżeli chodzi o Eurosport, nie jest to niszowa telewizja 
sportowa. 
Tomasz Rafalski – chciałem odnieść się do jednej rzeczy, ale trudno nie odnieść mi się do 
tego co usłyszeliśmy wcześniej. Przede wszystkim chciałem prosić Przewodniczącego, 
żebyśmy trzymali się formuły jaka jest na sesjach i komisjach, czyli nie formuły przesłuchania 
czyjegoś, czyli ktoś się nie zgłasza i zadaje dziesiątki pytań. Już kiedyś tak było, a chyba nie 
powinno tak być, druga rzecz, powiedział to już radny Serpina, Eurosport jest stacją niszową, 
która dociera do 240 mln widzów w 59 krajach. To jest bardzo niszowo. Nie wiemy oczywiście 
jak będzie transmitowany żużel w tym Eurosporcie, ale proszę takich rzeczy nie mówić, to jest 
najbardziej znana sportowa telewizja w Europie bez żadnej dyskusji. Kolejna rzecz, o której 
słyszeliśmy odnośnie reklamowania Gorzowa, czy jest potrzebne, nie wiem. Znamy takie marki 
jak Nike, Adidas oraz wiele, wiele innych firm, które się ciągle reklamują, mimo iż wszyscy je 
znają. Uważam, że również nie powinniśmy podejmować rozmowy na ten temat czy warto się 
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reklamować, czy powinniśmy te wydarzenia nasze kulturalne gorzowskie reklamować. 
Uważam, że jeśli wyszło i robi się o tym głośno w Polsce to trzeba jeszcze to podkręcić dobrą 
promocją, uważam, że to akurat jest świetny pomysł. Odnośnie pewnych środków, wczoraj 
była sesja Sejmiku Województwa Lubuskiego, niestety nie mogłem tego słuchać na żywo, nie 
znalazłem jeszcze także protokołu z tej sesji oraz nigdzie nie można odtworzyć nagrania 
z sesji, ale słyszałem, że padło tam pytanie odnośnie funduszu, który dostał Zastal Zielona 
Góra w wysokości 900 tys. zł od władz Województwa Lubuskiego i okazało się, że to jest jakiś 
fundusz rozwoju sportu dzieci i młodzieży i on jest na tyle elastyczny, że można finansować 
sport zawodowy, jak jeden z radnych odpowiedział. Chciałbym zapytać Prezydencie czy może 
razem z klubami sportowymi można by było wnieść taki wniosek, żeby zdobyć ten fundusz, 
również 900 tys. zł może na sport w Gorzowie, może być faktycznie dla dzieci i młodzieży, ale 
też można się podzielić ze sportem zawodowym. Jak już rozmawiacie z klubami, to byłoby 
warto skorzystać ponieważ jest taka możliwość w Zarządzie Województwa Lubuskiego. 
Jan Kaczanowski – podzielam ten pogląd, cierpliwie wyczekiwałem, rzeczywiście ta forma 
nigdy mi nie odpowiadała, takiego wzajemnego przepytywania się. Mamy przyjętą określoną 
konwencję i bardzo bym prosił się tego trzymać, dlatego że na pewno zdecydowanie łatwiej 
jest protokołować tą sesję. Myślę, że również mieszkańcom, którzy śledzą naszą sesję online 
jest zdecydowanie łatwiej skoncentrować się na takiej formie jaką mieliśmy wcześniej przyjętą.  
Marta Bejnar-Bejnarowicz – będę zadawała tyle pytań ile uznam za stosowne żeby temat 
rozstrzygnąć i się dowiedzieć. Ponieważ padają takie informacje, że Nike i Adidas się 
reklamują, to informuję, że one realizują cele biznesowe, które są ściśle policzalne. One się 
znajdują w sprawozdaniach finansowych i tam się zakłada przede wszystkim co się reklamuje 
i moje pytania dotyczące reklamowania czy promocji miasta nie dotyczyły tego jak, bo to mamy 
przedstawione w zrębach tej umowy, której znów nie mamy i o której znów nic nie wiemy  
i jeszcze nie wiemy jak to będziemy robić, ale to, że nie wiemy jak to mówiła p. Dyrektor. 
Właśnie pytałam o to co my będziemy reklamować, tak jak Nike reklamuje buty i ubrania, to 
pytania co my będziemy reklamować? Jaki jest produkt Gorzowa na który wydamy 1,3 mln zł? 
Bo to, że mieszkańcy się pobawią na imprezie, że klub zarobi, jest ok. Jest to dla nas istotne, 
że zarobią hotelarze, gastronomia, itd. Superfajnie, natomiast my jako samorząd realizujemy 
zadania własne samorządu, wydajemy publiczne pieniądze z podatków naszych mieszkańców 
i musimy im pokazać dokładnie co my reklamujemy za 1,3 mln zł. Jaki mamy produkt? Co jest 
naszymi butami, dresami, itd. i w jaki sposób wykażemy to później w naszym sprawozdaniu 
finansowym? Czyli jakie ponieśliśmy nakłady finansowe na reklamowanie czego i w jaki 
sposób wzrosła nam na przykład sprzedaż, może mamy nowych mieszkańców, może mamy 
nowe firmy, może nowe gałęzie przemysłu, nie wiem, bo nie wiem co reklamujemy, co chcemy 
uzyskać, jaki jest efekt końcowy który będziemy w stanie policzyć i za rok będziemy mogli 
powiedzieć, że wydaliśmy 1,3 mln zł na reklamę czegoś i zareklamowaliśmy to i to 
sprzedaliśmy czy kupiliśmy, albo mamy tego więcej albo mniej w zależności od tego jaki mamy 
cel. Ale jeśli my nie wiemy co będziemy reklamować i w jaki sposób, to nie jesteśmy w stanie 
tego w żaden sposób policzyć, a mówimy o pieniądzach podatników, naszych mieszkańców. 
Jeżeli ja niespełna tydzień temu dostałam odpowiedź, że nie jesteśmy w stanie wydać 500 tys. 
zł na program remontów dróg, bo tych pieniędzy nie ma, jeżeli widzę, że ograniczamy zakres 
budowy centrum przesiadkowego i jeszcze było wahanie odnośnie likwidacji torów 
tramwajowych, bo nie mamy na to pieniędzy, bo obawiamy się, że te wydatki będą dużo 
większe niż mamy na to zakontraktowane, a potem 1,3 mln zł wydajemy na to, żeby w telewizji 
zareklamować coś, ale nie do końca wiemy co. Dobry Wieczór Gorzów jest marką samą 
w sobie, nie trzeba tego reklamować, bo wszyscy o tym wiedzą, bo to jest nasz produkt 
flagowy, tak na prawdę, bo Gorzów nie jest znany z niczego więcej. Czy naprawdę 
potrzebujemy 1,3 mln zł żeby wydać na reklamę tego wydarzenia? Czy nie lepiej, jeśli idziemy 
w kulturę, ten 1,3 mln zł wydać na to, żeby organizacje pozarządowe, instytucje kultury mogły 
rozwinąć skrzydła i pokazać swoje nowe, jakieś innowacyjne projekty kulturalne. Przyjęliśmy 
strategię kultury, ciekawa jestem kto ją przeczytał i gdzie tam w tej strategii kultury jest 
pokazany jaki mamy potencjał. Jeżeli idziemy w ten produkt kulturalny, który mamy dobry, 
Dobry Wieczór Gorzów jest dobrym produktem, to jeżeli mamy go reklamować za 1,3 mln zł 
to na pewno nie w telewizji tylko pokarzmy w jaki sposób on wpłynął na to żeby Gorzów był 
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miastem kulturalnym. O to mi chodzi. Nie chcę wchodzić w polemikę z Tomkiem Rafalskim, 
który porównał miasto do butów, bo to nie działa w ten sam sposób. My nie jesteśmy firmą, 
która ma produkt w postaci butów więc stąd były moje pytania. Feedback mam, że te pytania 
były bardzo dobre i trafne, także myślę, że warto by było się nad tym zastanowić. Wiem już, 
że nie mamy odpowiedzi na te pytania, nie jest moja wypowiedź pytaniem do którego należy 
się odnosić, natomiast chcę, żeby to wybrzmiało i żeby urzędnicy, Prezydenci, Wiceprezydenci 
pochylili się nad tym co my tak naprawdę promujemy, bo wszyscy wiemy, że chcemy dać dla 
Stali na Grand Prix i nie udawajmy, że cokolwiek promujemy. 
Jan Kaczanowski – nie zgodzę się, że Gorzów znany jest tylko z cyklu Dobry Wieczór Gorzów, 
choć rzeczywiście jest to cudowna, wspaniała marka, był to strzał w dziesiątkę, ale Gorzów 
znany jest jeszcze m. in. z Jazz Klubu pod Filarami, teatru i mógłbym jeszcze wymieniać, ale 
to jest moja opinia, moje zdanie i mam do niego prawo.  
Tomasz Rafalski – chciałem odnieść się do tego co powiedziała koleżanka Bejnarowicz, bo 
oczywiście, że miasto to nie są buty, ale miasto to też jest marka. Adidas nie reklamuje już od 
dawna butów, tylko reklamuje swoją markę i podtrzymuje jej ważność na rynku poprzez 
reklamę. Nie będziemy teraz wchodzić w kwestie marketingowe czy reklama jest potrzebna 
czy nie i że coś się reklamuje inaczej niż coś innego. To są oczywistości, ale nie róbmy żartów. 
Jeżeli pierwszy raz w zeszłym roku pojawiła się dobra impreza w Gorzowie i twierdzi Pan, że 
ona już jest taka znana i tak lubiana i tak wszyscy o niej wiedzą, że już nic nie musimy z nią 
robić i już wszyscy będą tutaj przyjeżdżać, to proszę się dowiedzieć w Zielonej Górze jak długo 
pracowali na markę Winobrania i ile trzeba było czasu i ile trzeba było pieniędzy na to, żeby 
winobranie stało się imprezą ogólnopolską i której już tak bardzo nie trzeba reklamować i ludzie 
tam przyjeżdżają i wracają. Nie bagatelizujmy tego, że mimo wszystko reklama również dla 
miasta, dla wydarzeń kulturalnych, jest ważna, nie wrzucajmy wszystkiego w takie 
populistyczne tory, że można lampki kupić dla dzieci, które nie mają lampki, albo oddać te 
pieniądze biednym, albo zrobić jakąś imprezę. Polityka marketingowa jest też polityką miasta, 
którą trzeba prowadzić i wiele z Pani pytań było bardzo zasadnych, zgadzam się z tym, 
powinniśmy teraz już wiedzieć na co wydamy pieniądze, jakie to będą reklamy, jaki procent 
będzie tych wydarzeń kulturalnych, co jeszcze będziemy reklamować, to są bardzo dobre 
pytania, tylko, że Pani podważa sam sens robienia tych reklam i z tym się akurat nie zgadzam. 
Radosław Wróblewski – powracam dalej z pytaniem, bo w tym natłoku tych różnych wątków 
nie uzyskałem nadal odpowiedzi na pytanie co z 200 tys. zł na kluby, które grają w najwyższych 
klasach rozgrywek. Jakie to będą kluby? Prosiłbym o konkretną precyzyjną odpowiedź.  
Jan Kaczanowski – może źle zrozumiałem ale Pani Prezydent wstępnie odpowiadała, jeśli 
potrzeba jeszcze dokładniejszej odpowiedzi to pewnie ze strony Prezydent Domagały to 
nastąpi.  
Radosław Wróblewski – Pani Prezydent mówiła o 300 tys. zł i dodatkowych 100 tys. zł, a ja 
mówię o 200 tys. zł, które z 1,5 mln zł zostają więc to są dwie różne kategorie. 
Oskar Serpina – wielokrotnie podnosimy tutaj i pytamy, co będziemy pokazywać w tej 
reklamie? Będziemy pokazywali Gorzów, to że jesteśmy mocni, m. in. ze strony sportowej i że 
w ogóle taki partner bierze nas pod uwagę, że możemy tutaj zorganizować tego typu 
wydarzenie to już jest sama w sobie ogromna promocja i tutaj rozmawiamy i pokazujemy, że 
stworzyliśmy coś naprawdę interesującego jak cykl Dobry Wieczór Gorzów, to już jest 
odpowiedź sama w sobie. Pokazujemy dwie rzeczy podczas jednej imprezy. Pokazujemy nasz 
znakomity cykl Dobry Wieczór Gorzów, który umówmy się jest znany na razie regionalnie u 
nas, możemy dzięki temu wyjąć Asa z rękawa i pokazać szerszej publice właśnie m. in. nasz 
cykl. Chciałbym też zauważyć, że nie kupujemy Stali Gorzów Grand Prix, bo klub bierze tą 
organizację na siebie i tu też jest duża czujność władz klubu, ponieważ ten cykl może się 
różnie finansowo skończyć. Chciałbym żeby każdy z klubów brał na siebie organizację tak 
dużego wydarzenia. Nasuwa się też taka refleksja, że trochę przykro mi się robi jak słucham 
takiej narracji, gdzie ciągle wyliczamy, tak naprawdę jednemu gorzowskiemu klubowi finanse, 
pieniądze czy mają robić, czy nie mają, czy mają kupować bandę, czy mają robić Grand Prix, 
nie podoba mi się to i wydaje się, że pewna grupa radnych za każdym razem, nie ważne jakie 
finanse by były przeznaczane na klub sportowy Stal Gorzów to by się z tym nie zgadzała. 
Powinniśmy wspierać wszystkie kluby sportowe i nie mieć z tym problemu, że akurat klub 
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sportowy Stal Gorzów w tej chwili odnosi największe sukcesy. Wszystkim klubom życzę 
naprawdę takich sukcesów, a klub sportowy Stal Gorzów był wielki, jest wieli i będzie wielki. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – Oskar co ty gadasz w ogóle, co ty opowiadasz za historie? Jak 
Dobry Wieczór Gorzów to jest produkt regionalny? Nie masz pojęcia o czym mówisz, a 
opowiadanie o tym, że klub jest wielki i będzie wielki i że ja wypominam, że przychodzi po 
jakieś pieniądze to nie wiem czy ty rozumiesz o czym jest mowa. Rozmawiamy o wydawaniu 
publicznych pieniędzy, nie o tym czy jakaś spółka akcyjna jest wielka czy nie jest wielka, bo 
znam większe spółki akcyjne w Gorzowie, możemy im też dać pieniądze i oni też je wydadzą 
i też je spożytkują. Mówimy o promocji miasta, a tak naprawdę wszyscy wiedzą, że mamy 
dofinansować klub sportowy. Taki partner, o którym mówisz, że jest fantastycznie, że nam 
pozwolił w ogóle dać im pieniądze na zrobienie Grand Prix, dla których to jest produkt 
komercyjny, na którym zarabiają i oni łaskawie nam pozwoli aplikować o te pieniądze. Oni by 
poszli z każdym kto by im dał pieniądze, przecież wiemy jakie są kuluary finansowania tego 
programu i wiemy jakie jest jego realne przełożenie i to, że tam dużo ludzi przychodzi, jeżeli 
to byłby taki fantastyczny produkt, na który cały kraj i nie wiadomo ile tam krajów w Europie, 
ktoś powiedział, że my się pokazujemy na tle Europy jako wspaniałe miasto, przecież to jest 
nieprawda. My finansujemy jedno wydarzenie, a dla nas jako dla miasta jedyny efekt 
pozytywny jaki możemy z tego wyciągnąć to jest zareklamowanie czegoś i cały czas próbuję 
się dowiedzieć, zareklamowanie czego i na reklamę czego w sytuacji wojny, w sytuacji po 
pandemicznej, w sytuacji kiedy rezygnujemy z inwestycji, nie mamy na to, żeby dopłacić, na 
reklamę czego my wydajemy 1,3 mln zł? 
Anna Kozak – tylko przypomnę o czym rozmawialiśmy w listopadzie 2021 r. kiedy 
uchwalaliśmy 10 mln zł i mówiliśmy o promocji naszego miasta. Mówiliśmy o naszym mieście 
jako Gorzowie, który powiększa swój potencjał inwestycyjny ponieważ sprzyja temu nasza 
lokalizacja. Nasze miasto stanowi bardzo ważny węzeł transportowy, łączymy trasy z południa 
i z północy, ze wschodu i z zachodu z krajami Europy. Jesteśmy doskonałym miejscem dla 
inwestorów ponieważ stanowi o tym bliskość do granicy, dostęp do rynków zbytu czyli mówimy 
tutaj o Niemcach, a także o innych krajach. Mamy doskonałe umiejętności jeżeli chodzi 
o wyznaczanie kierunków zagospodarowania przestrzennego, co jest niesamowicie ważne dla 
inwestorów, którzy tutaj planują swoje inwestycje. Dysponujemy jako miasto ważnymi terenami 
inwestycyjnymi o dużej powierzchni, nie wiem czy to jest teraz 251 ha, ale bynajmniej na czas 
listopada to było tyle. Budujemy i modernizujemy drogi co widać po naszych inwestycjach. 
Mamy duży rozwój infrastruktury i chcemy żeby nasze firmy, które tutaj działają, mogły 
powiększać i wzmacniać swój potencjał. Nasze miasto aktywnie poszukuje aktywnych 
kolejnych inwestorów, jest to bardzo ważne aby Ci inwestorzy zaufali, że nasze miasto, to jest 
takie miejsce gdzie mogą dostać specjalistyczne wsparcie ze strony miasta, gdzie mogą 
zbudować swoją atrakcyjność inwestycyjną, która będzie procesem długoterminowym, ale my 
jako miasto dbamy o jakość i o komfort inwestowania przyszłych inwestorów, a rolą naszego 
miasta jest dostrzeganie potencjału, a także promowanie przedsiębiorstw, które już działają 
w Gorzowie i to była ta cała kwintesencja jeżeli chodzi o promowanie naszego miasta. 
Piotr Wilczewski – tylko powtórzę to co mówiłem jak poprzednio dyskutowaliśmy o pieniądzach 
dla Stali Gorzów. Oglądalność Festiwalu Romane Dywesa w Gorzowie transmitowanego 
w telewizji publicznej wynosiła minimum 1,2 mln widzów na TVP2 o godz. 20:00 czyli 
w szczycie, a docierało końcowo do 2,5 mln osób. Taki był średni zasięg koncertu Romane 
Dywesa, natomiast średni zasięg transmitowanego Grand Prix wynosi 300 tys. osób czyli 8 
razy więcej ma festiwal Romane Dywesa jaki organizujemy od 30 lat w naszym mieście, więc 
jeżeli mówimy o wartości marketingowej to trochę jednak ten festiwal Romane Dywesa jest 
lepszy dla naszego miasta. Myślę, że gdyby dyr. Marta Liberkowska dostała 1,3 mln zł dla 
wydziału promocji to zasięgi byłyby zdecydowanie wyższe niż te, które osiągniemy dzięki 
organizacji Grand Prix. Problem przy organizacji Grand Prix, i że dajemy 1,3 mln zł dla Stali 
Gorzów, która zarobi oczywiście na tym Grand Prix i dzięki temu będzie mogła zbilansować 
sobie budżet, to wcale nie jest największy problem. Największy problem jest taki, że słyszymy 
w radio, że na następnej sesji Rady Miasta będziemy mówili o oszczędnościach i będziemy 
nakłaniani do rezygnacji z budżetu obywatelskiego, bo miasto potrzebuje pieniędzy, więc to 
jest problem, że tu z jednej strony nie mamy pieniędzy na budżet obywatelski, na te 
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podstawowe problemy naszych mieszkańców, którzy potrzebują równego chodnika, albo 
dojścia do bloku, żeby mogli w suchych butach dojść, a organizacja Grand Prix za 1,5 mln zł 
i to jest ten cały problem. Miasto oczywiście niech wspiera Stal Gorzów przy organizacji tego 
turnieju, ale niech ciężar organizacji weźmie na siebie Stal Gorzów, a my możemy ich 
wspomóc jakąś kwotą, ale nie dajemy całej kwoty na organizację imprezy, bo nagle 
sponsorujemy prywatny klub i to jest ten problem, że dlaczego my zamiast dawać na budżet 
obywatelski, dajemy na klub.  
Oskar Serpina – do słów radnego Wilczewskiego, że to klub bierze organizację Grand Prix na 
własne barki i już to powtarzałem. 
Radosław Wróblewski – oczywiście, klub bierze organizację na siebie tylko tak naprawdę ta 
impreza jest pewnego rodzaju wisienką na torcie. W dobrych czasach można o takich 
imprezach i takiej promocji myśleć. Uważam, że naprawdę zaczynamy już czasami odchodzić 
od istoty sprawy i istoty problemu. Mój przedmówca, radny Wilczewski wspomniał o budżecie 
obywatelskim, który zawieszamy w części, a przypomnę, m. in. mówiłem i pytałem, dzisiaj 
wydział edukacji odpowiadał, mamy o 1,5 mln mniejszą subwencję oświatową, nie z powodu 
błędnych wyliczeń, takie są potrzeby w tym momencie, a mimo wszystko ona jest mniejsza. 
1,3 mln zł mamy dać na Grand Prix. Trzeba czasami znać proporcje i wybierać, ale wybierać 
tak naprawdę my jako radni powinniśmy to co jest naszym zadaniem, czyli dbanie przede 
wszystkim i w pierwszej kolejności o interes naszego miasta. 
Piotr Wilczewski – tylko w nawiązaniu słów Oskara Serpiny. Tutaj Oskar powiedział, że fajnie, 
że klub zorganizuje takie wydarzenie i to jest jedyny klub, który może organizować takie 
wydarzenie. Gdyby klub sportowy Stilon Gorzów czy Warta Gorzów miały stadion piłkarski na 
15-20 tys., za 1,5 mln zł też mogłyby zorganizować finał pucharu polski i dzięki temu również 
mielibyśmy znakomitą oglądalność więc to jest też temat infrastruktury, którą zapewnia nasze 
miasto.  
Tomasz Rafalski – na gorąco to co powiedział Piotr Wilczewski. Nie, nie zorganizowalibyśmy 
tutaj pucharu Polski tylko i wyłącznie ze względu na 1,5 mln zł. Piłka nożna to są pieniądze 
innego wymiaru więc nawet nie podejmujmy dyskusji. Jeszcze odnośnie tego co wcześniej 
powiedział Piotr Wilczewski chciałem tylko sprostować bo to jest trochę nieuczciwe, bo 
oczywiście budżet obywatelski został zawieszony, a nie zrezygnowaliśmy z niego i nie wcale 
z naprawy chodników i ulic, żeby chwycić ludzi za serce, tak nieładnie jest mówić, bo 
zrezygnowaliśmy z łączek solarnych, które tak bardzo Pan m. in. promował oraz toru takiego 
wyścigowego i to jest zawieszone. Mam nadzieję, że to wróci jak najszybciej i proszę nie 
mówić, że ze względu na Grand Prix miasto zrezygnowało z chodników z takich miejsc 
potrzebnych ludziom, które ludzie bardzo chcieli, to nieuczciwe jest, bo to nieprawda.  
Marta Bejnar-Bejnarowicz – zawieszenie, zgodnie z nowymi regulacjami prawnymi, które 
weszły teraz, będzie polegało na tym, że budżet obywatelski, ten nabór, który jest w tej chwili 
robiony, kończy się w tym momencie, w którym jest obecnie i nie jest kontynuowany. Wznawia 
się go w przyszłym roku, co oznacza, że cały rok, który miał być realizowany w przyszłym roku, 
czyli te wszystkie wnioski, które w tym roku były złożone na przyszły rok, to nie będzie 
realizowane. Będzie to przesunięte o rok, także cały rok wyrzucamy. Nie chodzi o żadne łączki 
kwietne czy tam solarne i inne rzeczy, nie ma takiej możliwość, żeby miasto wyrzucało 
projekty, które uważa za nie takie jak trzeba. To zupełnie nie na takiej zasadzie działa. My 
rezygnujemy na rok w ogóle z przeprowadzenia nowej procedury więc to tak nie będzie 
wyglądało jak mówił p. Tomek Rafalski, to będzie wyglądało tak, że rezygnujemy i to nie jest 
też postawienie w kontrze, że przez Grand Prix my nie zrobimy dróg, to tak nie dział. Musimy 
sobie odpowiedzieć na pytanie na co mamy w tym roku pieniądze, a na co nie mamy pieniędzy. 
Jeżeli jako radni dostajemy informację o tym, że program remontu dróg nie będzie realizowany 
ze względu na brak pieniędzy, zatrzymane są inicjatywy lokalne, o których jeszcze pół roku 
temu Prezydent Wójcicki powiedział, że z pod ziemi wyciągnie drugą połowę jeżeli mieszkańcy 
przyniosą połowę. Jest bardzo dużo chętnych żeby zrealizować sobie drogi i chodniki na 
osiedlach zwłaszcza tych suborganizacyjnych, czyli tych dookoła miasta, gdzie są domki 
jednorodzinne, które nie mają dróg i mieszkańcy chcą połowę dołożyć. My w tej chwili w ogóle 
nie przyjmujemy wniosków na inicjatywę lokalną, dlaczego? Bo nie ma pieniędzy. Nie 
realizujemy wielu rzeczy, bo nie ma pieniędzy. Więc jeśli nie ma pieniędzy na podstawowe 
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rzeczy typu chodniki, typu inicjatywy lokalne, typu budżet obywatelski, który jest dla 
mieszkańców bardzo istotny, to widać po ich zaangażowaniu, po frekwencji, po ilości 
złożonych wniosków, po przygotowaniu tego wszystkiego i po staraniu jakie oni wkładają w to 
żeby te wnioski złożyć, to jeżeli my na to nie mamy pieniędzy to tym bardziej nie mamy na 
imprezę.  
Oskar Serpina – do radnego Wróblewskiego, oczywiście myślę, jak każdy z nas jeżeli chodzi 
o dobro mieszkańców, dobro miasta, bo po to tu się grupujemy i co by było gdybyśmy przestali 
użytkować stadion żużlowy, halę widowiskowo-sportową, którą zaraz będziemy mieli oddaną, 
stadion lekkoatletyczny? Nie przeznaczajmy pieniędzy na sport, nie będziemy mieli sportu, te 
obiekty będą stały puste i co wtedy powiemy? To będzie dopiero szczyt niegospodarności. 
Alicja Burdzińska – bardzo się cieszę z całej tej dyskusji, każdy z nas ma prawo wyrazić swoje 
zdanie, a dyskusja moim zdaniem jest budująca. Pani Marta dopytuje się co będziemy 
reklamować. Będziemy reklamować wizerunek miasta odpowiedziała na to p. Ania Kozak, 
p. Wilczewski mówi Romane Dywesa pierwsze miejsce, a kto ma drugie miejsce, no któż inny 
jak żużel. Nie stać nas na to, aby zrezygnować z tej możliwości i przy okazji reklamować nasze 
miasto. Spytajcie się Zielonej Góry, co by zrobiła w naszej sytuacji, a tak poza tym, to 
proponuję na przykład stworzyć produkt, nie wiem dlaczego tak się upieracie przy Dobry 
Wieczór Gorzów, przecież mamy mnóstwo rzeczy do zareklamowania. A gdybyśmy tak 
nawiązali współpracę z naszymi innymi instytucjami, np. strefa, hotele, gastronomia. Niejeden 
przedsiębiorca chciałby się wspólnie z Gorzowem przy tej okazji reklamować. Myślę, że nie 
kłóćmy się, pomyślmy razem, żeby w tej trudnej sytuacji, bo nie możemy ukrywać, że sytuacja 
jest prosta, żebyśmy wszyscy razem jednak doprowadzili do tego, że ten Gorzów będzie 
promowany. Jakie będą wyniki p. Marto? Nikt nie wie co w przyszłości może przynieść 
promocja miasta. Na tym m. in. niestety też polega reklama. Niejednokrotnie wymyślamy sobie 
sytuację, promujemy ją, a nie wiemy czy to zadziała. Na tym też polega działanie 
marketingowe. Proponuję, nie kłóćmy się, pomyślmy, co by było najlepsze jednak dla miasta. 
Nie możemy teraz tej pracy już wieloletniej w promocji miasta o którą tak zabiegaliśmy, 
zaniedbać, bo nie wiemy co będzie za parę miesięcy. Myślę, że pozytywnie myślę i dlatego ja 
będę głosować jednak za. 
Radosław Wróblewski – proszę, żeby radny Serpina nie przypisywał mi chęci tzw. skubania 
całego sportu gorzowskiego z pieniędzy, bo to jest nadużycie. Mówię o jednych zawodach, 
w jednym dniu, jednej dyscypliny sportowej i to jest ta zasadnicza różnica, a to co mówię czy 
też radna Marta Bejnar-Bejnarowicz to jest istota sprawy o czym my mówimy. Jakie są 
faktyczne potrzeby miasta, problemy miasta i na co w tym momencie powinniśmy pieniądze, 
którymi miasto jeszcze dysponuje wydawać i to jest ważne. Prosiłbym Przewodniczącego 
Rady o danie możliwości odpowiedzenia na moje wcześniejsze pytanie przez Prezydent 
Domagałę. 
Jerzy Sobolewski – wydaje mi się, że dyskusja jest zbędna. Mówimy na temat żużla, żużel jest 
w Gorzowie sportem bardzo popularnym, świętością wręcz i nie chciałbym, żeby sytuacja, że 
my na drugiej czy trzeciej sesji omawiamy coś co jest już dawno postanowione w sposób 
bardzo pozytywny dla Gorzowa. Prezydent zaoszczędził 1 mln zł na inne dyscypliny sportowe 
i chwała, że tak się dzieje. Inne dyscypliny z tego skorzystają i bardzo dobrze. Miasto, jak 
radna Bejnarowicz nie wie co Gorzów będzie reklamował, to się bardzo dziwię, że nie wie co 
Gorzów będzie reklamował. Gorzów będzie reklamował to co jest najlepsze w Gorzowie, 
w naszym mieście i wydaje się, że radni Rafalski i Serpina bardzo dobrze w tym momencie 
zabrali głos, mówiąc o tym, że są za tym, żeby Grand Prix w Gorzowie było i w ogóle, żeby 
nasz żużel i w ogóle sport gorzowski się rozwijał. Radna Bejnarowicz cierpi trochę na deficyt 
sportu chyba u siebie i dlatego cały czas atakuje, według mnie, bez sensu sport gorzowski. 
Bardzo dobrze, że będziemy reklamowali i kulturę i gospodarkę i wszystkie rzeczy co się dzieją 
w Gorzowie, ale to już jest sprawa wszystkich urzędników i Prezydenta co dokładnie w tym 
będzie, także proponuję zamknąć dyskusję i przejść do głosowania. 
Jan Kaczanowski – chciałbym również swoich kilka zdań w tym temacie istotnym,  bardzo 
ważnym wypowiedzieć i jeśli zadajemy sobie niejednokrotnie pytanie i mówimy o marce 
Gorzowa to rzeczywiście chlubimy się z Dobry Wieczór Gorzów, który ostatnimi laty wystrzelił 
bardzo pozytywnie i to powinno być kontynuowane i nieraz jak uczyłem się jakiegoś 
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przedmiotu to wszyscy jak tutaj jesteśmy, kto nas słucha, to wiemy, że nie trzeba być wielkim 
znawcą, że każdy promuje to co ma najlepsze i tak to powinno być i ja to rozumiem. Chociaż 
z drugiej strony również rozumiem, że radni mają wręcz obowiązek pytania o to jak 
wydatkowane są środki finansowe, na co są przeznaczane i czy jest ich odpowiednia celowość 
czy nie. To jest normalne, bo radni są przedstawicielami mieszkańców i jeśli mieszkańcy 
zadają im takie pytania, to tak powinno być. Ale wracając do marek naszego miasta, to 
pozwoliłem sobie wymienić teatr gorzowski, Jazz Klub pod Filarami, na pewno do tego miana 
można również zaliczyć Gorzowską Filharmonię oraz wiele innych jeszcze podmiotów. Jeśli 
jedziemy w Polskę i czasami z kimś rozmawiamy to na pewno spotykamy się również z tym, 
że jak mówisz, że jesteś z Gorzowa, to ktoś się odzywa – a tak, Stal Gorzów i tego nie 
unikniemy i powinniśmy być z tego dumni. Osobiście uważam, że powinniśmy być zadowoleni, 
że osiągnięty został określony kompromis i w tym przypadku jest to odpowiedni kierunek, ale 
pozwolę sobie zacytować stwierdzenie Prezydent Domagały, które mnie osobiście w sensie 
bardzo pozytywnym utkwiło, że my de facto żyjemy w innym świecie w stosunku do tego, co 
było jeszcze kilka miesięcy temu. Wystarczy się przejść i popatrzyć, chociażby na takie 
wskaźniki jak inflacja, jak wzrost kosztów utrzymania, pod każdym względem, nie ma dziedziny 
w której koszty by nie wzrosły, wystarczy popatrzyć na budownictwo, wystarczy popatrzeć, że 
wykonawcy zwracają się do miasta, do Prezydenta o to, że umowy jakie zostały podpisane na 
realizację chociażby Centrum Edukacji Zawodowej i Biznesu, to była podpisywana umowa 
kilka lat temu, a koszty materiałów ogromnie zdrożały i zwracają się po złotówkę do miasta. 
Daję to jako przykład, a tych przykładów chociażby w tym względzie na pewno jest dużo 
więcej. Ale wracając do stwierdzenia Prezydent Domagały, która stwierdziła, że koszty 
utrzymania działalności się zwiększyły, dotyczy to wszystkich, także innych klubów 
sportowych. Musimy mieć na uwadze to. Mam nadzieję, jeśli nie od razu teraz, ale być może 
uda się jeszcze w trakcie roku, żeby żaden klub sportowy nie dostał na swoją działalność ani 
złotówki mniej, aniżeli na swoją działalność miał w roku ubiegłym i dotyczy to niemalże 
wszystkich klubów sportowych. Jak mówią ekonomiści, fachowcy, że przynajmniej powinny 
być podwyższone o ten wskaźnik inflacji i myślę, że tego się trzymajmy dlatego iż młodzież dla 
nas na pewno, oprócz sportu wyczynowego, musi być i jest dla nas wielką wartością i żeby nie 
brzmiało to tylko że kochamy, szanujmy młodzież tylko i wyłącznie wówczas jak są kampanie. 
Taki jest mój punkt widzenia i wierzę, że rozumie to i Prezydent i Prezydent Domagała i w takim 
kierunku powinniśmy iść. 
Tomasz Rafalski – jak kolega Wróblewski chciał się przypomnieć z pytaniem, to ja całkiem 
serio mówiłem o tym funduszu, który jest w Urzędzie Marszałkowskim. Szanujmy to faktycznie 
bo ta dyskusja dotyczy głównie naszych pieniędzy miejskich, na co wydatkujemy pieniądze 
podatników. Jedni uważają, że nie powinniśmy na to wydawać, inni, że powinniśmy, ale 
ubiegać się o pieniądze powinniśmy wszędzie gdzie jest to możliwe, a w Urzędzie 
Marszałkowskim jest fundusz z którego ZASTAL Zielona Góra na sport wyczynowy dostał 900 
tys. zł. Zwracam się do Prezydenta i jego służb, żeby spróbować się porozumieć z Urzędem 
Marszałkowskim, żeby zobaczyć co to za fundusz, w jaki sposób można do niego dotrzeć, czy 
składają wnioski kluby czy miasto? Nie wiem w jaki sposób. Prawdopodobnie kluby, i pomóc 
klubom uzyskać podobną kwotę ponieważ dlaczego północ województwa nie miałaby takich 
pieniędzy dostać na rozwój sportu chociażby dzieci i młodzieży, przecież to jest blisko 1 mln 
zł. 
Alicja Burdzińska – akurat byłam na tym sejmiku w Zielonej Górze, trzeba jeszcze uzupełnić 
fakty. Nie możemy tego odsłuchać, ale m. in. padło tam zdanie, że nikt, oprócz Zielonej Góry 
się nie zgłosił. Byli jedynymi i to był fundusz, jeżeli dobrze zapamiętałam, konkurs dla 
młodzieży i zadawała radna niezależna pytanie – dlaczego ten fundusz został przeznaczony 
dla grupy zawodowej. 
Małgorzata Domagała – jeżeli chodzi o te 200 tys. zł, oczywiście zaprosimy kluby, podobnie 
jak przy tych 400tys. zł do składania ofert. Chciałam jeszcze tylko powiedzieć na koniec, że 
mieliśmy zaplanowane na ten rok 2.000.340,00zł na Grand Prix. Myślę, że ten milion, który 
udało nam się zaoszczędzić, a który w znacznej części przeznaczymy na wsparcie naszych 
gorzowskich klubów, to jest duże wsparcie w tej sytuacji w jakiej kluby się znalazły, o czym też 
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wspominał już Przewodniczący. Dziękuję i proszę, żebyście rozważyli Państwo możliwość 
wsparcia tego wydarzenia. 
Marta Liberkowska – w obliczu tych wszystkich argumentów, które się przetoczyły, 
dotyczących promocji miasta, to pozwolę sobie, mam nadzieję, skończyć dyskusję, być może 
jeszcze coś dodam, jeżeli chodzi o te warunki techniczne związane z promocją na antenie 
telewizji kilku stacji, natomiast odpowiem na pytanie, które jako pierwsza zadała chyba radna 
Marta Bejnar-Bejnarowicz, jakie będą efekty tej promocji, co nam się uda uzyskać. Przede 
wszystkim chciałabym powiedzieć, że marketing terytorialny trochę wymyka się tym 
standardom biznesowym i ciężko, o czym chyba radna Burdzińska mówiła, zmierzyć dokładną 
wartość tego co promujemy. Ponadto podziwiam też bardzo Pani optymizm, który mówi o tym, 
że impreza Dobry Wieczór Gorzów jest znana już wszędzie i właściwie Gorzów jest wyłącznie 
kojarzony z Dobry Wieczór Gorzów, bo śmiem jednak tutaj twierdzić, że to o czym mówił 
Przewodniczący, Gorzów kojarzony jest jednak bardziej z żużlem w Polsce i na świecie, niż 
z Dobry Wieczór Gorzów. To jest bardzo młoda marka i myślę, że jeszcze musimy włożyć 
bardzo dużo sił, zaangażowania i środków żeby zbudować ją przynajmniej w takim wymiarze, 
o ile kiedykolwiek nam się uda, w jakim wymiarze promuje i wpływa na promocje miasta sam 
żużel, czy to się nam podoba czy nie. Po prostu taką mamy rzeczywistość i z nią musimy 
pracować. Ponadto jeśli chodzi o to co będziemy promować, to krótko powiem – miasto, 
jeszcze raz powtórzę za tym co już powiedziałam, bo tutaj bardzo chodzi o to, że my cały czas 
pracujemy nad budowaniem świadomości miasta, jego atutów i pozytywnych skojarzeń, a 
chyba nic innego nie budzi takich pozytywnych emocji jak kultura i sport, stąd też mówiłam o 
cyklu Dobry Wieczór Gorzów, jako o tej marce, nad którą cały czas musimy pracować i sport 
czyli żużel, ale nie tylko, bo mamy pełną świadomość, że Gorzów jest miastem sportu, mamy 
wspaniałych sportowców i ilekroć mamy taką okazję to w oparciu o tych sportowców 
i w oparciu o ich wizerunek budujemy promocję miasta. Z technicznych spraw jeszcze dodam, 
co nie wybrzmiało, że jeśli chodzi o spoty telewizyjne, to mamy jeden spot do zrealizowania 
i on trwa 15 s, to jest bardzo mało. Oczywiście bardzo byśmy chcieli pokazać różne rzeczy 
i też nie zgodzę się z radną Martą Bejnar-Bejnarowicz, że Gorzów ma tylko Dobry Wieczór 
Gorzów i nie ma nic innego czym moglibyśmy się chwalić, bo oczywiście ma i o tym radna 
Anna Kozak bardzo pięknie powiedziała i my byśmy bardzo chcieli i będziemy o tym mówić 
w następnych latach, natomiast teraz mamy do zrealizowania i wykorzystania 15 s 
telewizyjnego spotu. Powołam się trochę na swoje doświadczenie telewizyjne, to jest 
naprawdę bardzo mało, to jest gra dźwiękiem i obrazem, szybkim montażem i to jest to co 
mamy do dyspozycji i powiem, że mamy już pewne pomysły więc nie jest to tak jak mówi radna 
Marta Bejnar-Bejnarowicz, że nie wiemy jeszcze niczego i jeszcze się do tego nie 
przygotowaliśmy, bo jesteśmy przygotowani, powstał scenariusz takiego spotu, ale z uwagi na 
to, że trwały jeszcze rozmowy dotyczące tego kto i w jaki sposób będzie realizował Grand Prix, 
na moment zawiesiliśmy te rozmowy i w tym momencie jeśli Państwo przegłosują i zgodzą się 
żeby Grand Prix było realizowane w taki sposób, wrócimy do tych rozmów i tak jak mówię, 
będziemy promować miasto, jego pozytywną świadomość wśród mieszkańców Polski i te 
pozytywne skojarzenia, o których mówiłam to jest kultura i sport.  
Marta Bejnar-Bejnarowicz – cieszę się, że wybrzmiało, że to jest bardzo mało, cieszę się, że 
wiemy, że to będzie nas kosztowało 1,3 mln zł i dobrze, że macie świadomość, że dostajemy 
coś co tak na prawdę, te 15 s, absolutnie nie spełni jakichkolwiek form promocji, bo przez 15 
s nie da się wypromować miasta. Sprostuję króciutko, nie powiedziałam, że mamy tylko Dobry 
Wieczór Gorzów i te rzeczy gdzieś tam były powiedziane chyba też przez innych, nie 
powiedziałam, że tylko, powiedziałam że to jest marka, natomiast wiem co mamy w Gorzowie. 
W takim razie zadam to pytanie inaczej. Pani Dyrektor w jaki sposób zmierzycie efekty tej 
promocji? 
Marta Liberkowska – jeśli chodzi o miarę promocji miasta, to ona wymyka się miarom i 
standardom biznesowego mierzenia. Ciężko odnieść się ile osób to obejrzy, to możemy 
opierać się na pakietach, o których mówi TVN, do ilu osób dotrze reklama i tak jak mówię, 
budujemy świadomość miasta, miasta które jest miastem kultury i sportu. Nie powiem Pani ilu 
nowych mieszkańców przybędzie dzięki tej promocji, bo to jest niemierzalne na tym etapie. 
Jeżeli chodzi o 15 s, że bardzo krótko i że nie wypromujemy miasta. Takimi prawami rządzi 
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się marketing telewizyjny. To są spoty 15 s lub 30 s. Zdecydowaliśmy się na częstszą 
publikację i emisję krótszych spotów i proszę uwierzyć, da się zrobić dobrą reklamę nawet 
miasta, nawet dużego miasta z takim potencjałem jak Gorzów w 15 s. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – kończąc tą dyskusję, chciałabym, żebyśmy się nad tą promocją 
miasta pochylili, ale w sposób uczciwy. Zastanówmy się jaki mamy produkt do wypromowania, 
zastanówmy się ile mamy na to pieniędzy i wtedy dobierzmy metody jakimi możemy cokolwiek 
promować, bo teraz jest tak: chcemy po prostu wydać pieniądze na Grand Prix, taka jest 
prawda. Chcemy dać, bo ktoś nas do tego przekonał i w zamian za to dostajemy 1,3 mln zł w 
postaci 15 s spotów i my teraz od końca będziemy wymyślać co w tych spotach pokazać, bo 
mamy do wyboru spoty. 
Jan Kaczanowski – nie widzę więcej zgłaszających się, zamykam dyskusję. Pragnę 
poinformować, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju 
oraz Komisji Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 921B – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak 
PRZECIW (5) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Krzysztof Kochanowski, Sebastian Pieńkowski, Paulina 
Szymotowicz, Radosław Wróblewski  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (4) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Ad.24 Druk nr 922B – podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2022-2047. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z objaśnieniami ujętymi z 
załączniku nr 2 do uchwały, które stanowią uzasadnienie podjęcia zmian, został radnym 
dostarczony. Ponadto poinformował, że projekt uchwały został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 922B – podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2022-2047.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, 
Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian 
Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert 
Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław 
Wróblewski  
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz  
BRAK GŁOSU (4) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec  
Podjęta uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego na lata 2022-2047, stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
 
Ad.25 Druk nr 916 - podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

jednostkowych stawek dotacji przedmiotowej na rok 2022 dla Zakładu 
Gospodarki Mieszkaniowej w Gorzowie Wlkp. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 36 do protokołu.  
Radosław Wróblewski – w tej sprawie dostaliśmy też pismo od przedstawicieli wspólnoty 
mieszkaniowej, która nie dostała środków finansowych. Prosiłbym o odniesienie się do tego 
pisma, jeśli jest z nami Miejska Konserwator Zabytków czy ktoś wyznaczony tutaj przez 
Prezydenta. Chciałbym usłyszeć też argumenty, zwłaszcza ze strony Miejskiego 
Konserwatora Zabytków czy potwierdza to co zostało napisane w piśmie, czy ma swoja inną 
wersję, czy to jest słowo przeciw słowu? 
Jacek Szymankiewicz – zdaje się, że to nie jest ten punkty, bo stawki dotacji przedmiotowej 
dla ZGM, to nie są dotacje konserwatorskie, natomiast ta uchwała dotyczy tylko i wyłącznie 
przeliczenia środków budżetowych dla ZGM. Oczywiście chętnie się odniosę do wątpliwości 
radnego i też do pisma Wspólnoty ale proponuję, że zrobię to przy uchwałach dotacyjnych. 
Jan Kaczanowski – nie widzę więcej zgłaszających się, zamykam dyskusję. Pragnę 
poinformować, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów oraz 
Komisji Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 916 - podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia jednostkowych 
stawek dotacji przedmiotowej na rok 2022 dla Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w Gorzowie 
Wlkp.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy 
Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Piotr Wilczewski, 
Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (5) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz  
 
Podjęta uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia jednostkowych stawek dotacji 
przedmiotowej na rok 2022 dla Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w Gorzowie Wlkp., stanowi 
załącznik nr 37 do protokołu. 
 
Ad.26 Druk nr 904 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla 
obszaru położonego w rejonie Ronda Europejskiego. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 38 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
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Głosowano w sprawie: 
Druk nr 904 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego w rejonie Ronda 
Europejskiego.  
Wyniki głosowania 
A: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy 
Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Piotr Wilczewski, 
Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (5) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz  
 
Podjęta uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego w rejonie Ronda 
Europejskiego, stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 
 
Ad.27 Druk nr 905 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego dla obszaru położonego w rejonie ul. Miłej. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 40 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 905 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego 
w rejonie ul. Miłej.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy 
Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Piotr Wilczewski, 
Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (5) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz  
 
Podjęta uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego 
w rejonie ul. Miłej, stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 
 
Ad.28 Druk nr 906 – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Wspólnoty 

Mieszkaniowej kamienicy przy ul. 30 Stycznia 18 w Gorzowie Wielkopolskim. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 42 do protokołu.  
Jacek Szymankiewicz – przed Państwem trzy uchwały dotyczące udzielenia dotacji dla 
wspólnot mieszkaniowych na remonty elewacji frontowych i tu chciałbym odnieść się do 
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zarzutów zawartych w piśmie Wspólnoty Mieszkaniowej Śląska 72 – pismo stanowi załącznik 
nr 43 do protokołu. Wspólnota wskazywała na stronniczość przy wyborze udzielania dotacji, 
wskazywała też na udział jednej osoby z komisji dotacyjnej, z którą uważa, że są zarzuty co 
do bezstronności i wskazywała jeszcze zarzut dotyczący udzielenia zapewnienia przez 
Konserwatora Zabytków, że wspólnota taką dotację otrzyma jak będzie na drugim miejscu. 
Odnosząc się szczegółowo do tych zarzutów pragnę podkreślić, że praca komisji dotacyjnej 
jest regulowana Zarządzeniem Prezydenta, a same dotacje są regulowane uchwałą Rady 
Miasta i ustawą o ochronie zabytków. W związku z tym jest to działalność ściśle 
reglamentowana, regulowana, tu nie ma miejsca na dowolność podejmowania decyzji, nie ma 
miejsca również na jednoosobowe zapewnienie kogokolwiek czy ktoś dotację otrzyma czy nie. 
Po to jest wybrana komisja składająca się z fachowców, żeby przeanalizować wszystkie 
wnioski dotacyjne, ponieważ zawsze dysponujemy określonymi środkami. Rekomendacja 
komisji, nie indywidualnie któregokolwiek z członków komisji, jest podstawą następnie do 
decyzji Prezydenta Miasta o zaproponowaniu radnym uchwały w przedmiocie dotacji dla 
określonych wspólnot. W tym roku proponujemy przyznanie ponad 300 tys. zł dla 3 wspólnot 
mieszkaniowych, to jest więcej środków niż w roku poprzednim, zdaje się o około 100-130 tys. 
zł. Te wspólnoty otrzymały najwyższe noty w rankingu, który był dokonywany w oparciu 
o oceny cząstkowe. Tych ocen cząstkowych jest kilkanaście, punktowane są m. in. prace, 
które już zostały wykonane, aktywność zgłaszającego, najczęściej wspólnot mieszkaniowych, 
czyli co zostało już zrobione, czy dysponuje projektem, jak zaawansowane są prace 
restauratorskie, jaki zabytek ma charakter, czy jest to tylko wpisany układ do rejestru zabytków, 
czy jest wpisany indywidualnie. Po ocenie merytorycznej, komisja zaproponowała 3 wspólnoty, 
które są w projektach uchwał, te wspólnoty otrzymały największą liczbę punktów, tj. 28. 
Różnice były niewielkie, bo dwie następne wspólnoty otrzymały 27 punktów a wspólnota, która 
się skarży otrzymała 26 punktów. Jak byśmy dysponowali oczywiście większymi środkami to 
chcielibyśmy umożliwić dotacje dla większej liczby wspólnot, natomiast jest to niemożliwe 
z przyczyn finansowych. Odnosząc się do samych zarzutów skargi osoba dyr. Anny Bonus-
Mackiewicz, bo o niej wspomina wspólnota mieszkaniowa, jako osobie, która jest negatywnie 
nastawiona, czy powiedzmy są zarzuty do jej bezstronności, wyłączyła się w ogóle z prac 
komisji, jeżeli chodzi o tę wspólnotę mieszkaniową. Pomijając już, że dyr. Bonus-Mackiewicz 
jest wyjątkowo dobrze nastawiona do pomocy w obszarze rewitalizacji, także nie mam tutaj 
żadnych wątpliwości, co do jej bezstronności, nawet jeżeli brałaby udział w pracach komisji, 
ale postanowiła się wyłączyć, żeby nie było właśnie żadnych zarzutów do jej osoby. Co do 
informacji, która znajduje się na stronie 3 zarzutów wskazanych przez wspólnotę, 
rozmawiałem z Panią konserwator czy taka rozmowa miała miejsce, potwierdziła, że 
rozmawiała z przedstawicielem wspólnoty jeszcze zanim komisja się zebrała wskazując, że 
ogromnie docenia co zrobiła wspólnota w odniesieniu do zabytkowej kamienicy i wskazywała, 
że na pewno będzie rekomendowała, tak jak inne pozostałe i to chyba umknęło wspólnocie 
pisząc skargę, do udzielenia dotacji. Ponieważ, tak jak wspomniałem na wstępie, nikt 
z pracowników urzędu nie dokonuje rekomendacji jednoosobowo, tylko jest po to specjalnie 
powołana komisja więc oparcie się wyłącznie o głos Pani konserwator i oparcie o to zarzutów 
skargi jest oczywiście bezzasadne, bo od kilku lat od kiedy komisja prowadzi ocenę tych 
wniosków, nie ma żadnych wątpliwości co do bezstronności. Wszystko jest przeanalizowane, 
z każdego posiedzenia jest sporządzony protokół i jest bardzo przejrzysty system 
przyznawania punktów. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – w tym piśmie pojawia się, że oni spadli z drugiego miejsca, o co 
mogło chodzić? Jest jakaś druga lista, czy jak to wygląda?  
Jacek Szymankiewicz – to, o czym mówi radna, to jest pierwszy akapit na 3 stronie. Właśnie 
dokładnie to prezentowałem. Przedstawicielka wspólnoty rozmawiała z Panią konserwator 
jeszcze zanim zebrała się komisja więc nie mogło być żadnej listy, nie mogło być żadnej 
punktacji, bo komisja jeszcze nie przestąpiła w ogóle do oceny wniosków. To o czym mówiła 
Pani konserwator, to mówiła o jej rekomendacji, że ta wspólnota powinna otrzymać 
dofinansowanie tak jak inne wspólnoty, co już umknęło, żeby napisać jakby w tym kontekście, 
żeby przytoczyć całą rozmowę. W związku z tym Pani konserwator wskazywała, z tego co 
pamiętam, jeszcze raz podkreślę, że docenia to co wspólnota zrobiła przy zabytku, dlatego 
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będzie rekomendować, tak jak pozostałym wspólnotom dofinansowanie. Ale jeszcze raz 
podkreślam, że nie ma indywidualnych rekomendacji, w związku z tym jeżeli wspólnota miała 
przekonanie co do tego, że istnieje jakaś lista przed oceną pracy komisji, to jest to przekonanie 
błędne. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – to brzmi, powiedzmy ściśle, powzięła wiadomość, że jest na 
drugim miejscu na liście oceny merytorycznej wniosków. Czyli jakby nie było takiej wiadomości 
przekazanej do tej wspólnoty? Trochę dopytuję, bo pewnie trafi to też do komisji Skarg 
Wniosków i Petycji i już chciałabym mieć pewne informacje na wstępie. 
Patryk Broszko – znam tą wspólnotę mieszkaniową od lat i wiem, że co roku starają się 
o dofinansowanie i co roku tak jakby odbijają się od ściany i chociaż są to obiektywne 
przesłanki, bo są wspólnoty, które otrzymują wyższe punktacje, pytanie moje brzmi: czy w tym 
roku są jeszcze planowane jakiekolwiek środki w ramach tego programu, które pozwoliłyby 
sfinansować przedsięwzięcie kolejnym wspólnotom, które są na kolejnych miejscach, które już 
nie uzyskały dofinasowania teraz, ewentualnie czy przewidujemy możliwość zwiększenia tej 
puli w roku przyszłym, po to, żeby być może większa ilość wspólnot mogła uzyskać 
finansowanie? 
Jan Kaczanowski – o tyle to jest wszystko, wg. mnie pozytywne bardzo i tutaj trzeba wspomóc 
inicjatywę jeśli można tak określić, społeczną, dlatego że wspólnoty w dużej mierze realizują 
określone zadanie z własnych środków, dlatego też warto jest zastanowić się nad tym 
i prawdopodobnie w tym roku nie damy rady, być może damy, nie wiem, ale na pewno na rok 
przyszły tak jak zaznaczył radny Broszko. 
Jacek Szymankiewicz – odpowiadając najpierw uzupełniająco na pytanie radnej Bejnar-
Bejnarowicz to świetnie, że ta sprawa będzie na komisji, bo Pani konserwator deklarowała 
wystąpienie i przedstawienie jakby swojej wersji bezpośredniej rozmowy więc myślę, że to da 
nam jakby pełen obraz. Oczywiście można powiedzieć, że każdy słyszy co chce. Jeszcze raz 
podkreślam, że nie można mówić o miejscu na jakiejkolwiek liście, której nie ma w sytuacji 
kiedy komisja nie przystąpiła jeszcze do prac i nie dokonała oceny. W związku z tym nie było 
żadnej listy, nic mi na temat takiej listy nie wiadomo, na której by figurowała jakakolwiek 
wspólnota mieszkaniowa. Odpowiadając na pytania radnego Broszko. To jest tak, że 
wszystkie wspólnoty, które obecnie były w konkursie, ubiegały się o środki i te które otrzymały, 
czy są proponowane do otrzymania dotacji i te które tej dotacji nie otrzymały, one starają się 
od lat. To nie jest tak, że wspólnota mieszkaniowa Śląska 72 ubiega się od dwóch czy trzech 
lat. Wszystkie te wspólnoty ubiegają się od lat, w zeszłym roku mieliśmy ponad 100 złożonych 
wniosków, w tym roku tych wniosków było złożonych 24, 23 przeszły dalej. Także naprawdę 
zainteresowanie jest spore, ale też staramy się w miarę posiadanych środków udzielać tych 
dotacji. Czy będą jeszcze jakiekolwiek środki w tym roku, trudno jest mi powiedzieć. To 
wszystko zależy oczywiście od możliwości budżetowych. W tej chwili zmierzamy się 
z naprawdę trudną sytuacją, podkreślę tylko jeszcze raz, że w tym roku środki są wyższe 
prawie o 50% na dotacje niż były w zeszłym roku. 
Jan Kaczanowski – nie widzę więcej zgłaszających się, zamykam dyskusję. Pragnę 
poinformować, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów oraz 
Komisji Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 906 – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Wspólnoty Mieszkaniowej 
kamienicy przy ul. 30 Stycznia 18 w Gorzowie Wielkopolskim.  
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
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Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (6) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Sebastian Pieńkowski, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, 
Paulina Szymotowicz  
 
Podjęta uchwała w sprawie udzielenia dotacji dla Wspólnoty Mieszkaniowej kamienicy przy 
ul.30 Stycznia 18 w Gorzowie Wielkopolskim, stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 
 
Ad.29 Druk nr 908 - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Wspólnoty 

Mieszkaniowej kamienicy przy ul. 30 Stycznia 19 w Gorzowie Wielkopolskim. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 45 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 908 - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Wspólnoty Mieszkaniowej 
kamienicy przy ul. 30 Stycznia 19 w Gorzowie Wielkopolskim.  
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (6) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Sebastian Pieńkowski, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, 
Paulina Szymotowicz  
 
Podjęta uchwała w sprawie udzielenia dotacji dla Wspólnoty Mieszkaniowej kamienicy przy 
ul.30 Stycznia 19 w Gorzowie Wielkopolskim, stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
 
Ad.30 Druk nr 907 - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Wspólnoty 

Mieszkaniowej kamienicy przy ul. Władysława Łokietka 13 w Gorzowie 
Wielkopolskim. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 47 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 907 - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Wspólnoty Mieszkaniowej 
kamienicy przy ul. Władysława Łokietka 13 w Gorzowie Wielkopolskim.  
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
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Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (6) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Sebastian Pieńkowski, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, 
Paulina Szymotowicz  
 
Podjęta uchwała w sprawie udzielenia dotacji dla Wspólnoty Mieszkaniowej kamienicy przy 
ul.Władysława Łokietka 13 w Gorzowie Wielkopolskim, stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 
 
Ad.31 Druk nr 913 – podjęcie uchwały w sprawie zniesienia form ochrony przyrody. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 49 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 913 – podjęcie uchwały w sprawie zniesienia form ochrony przyrody.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (6) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Sebastian Pieńkowski, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, 
Paulina Szymotowicz  
 
Podjęta uchwała w sprawie zniesienia form ochrony przyrody, stanowi załącznik nr 50 do 
protokołu. 
 
Ad.32 Druk nr 914 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażania zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia kolejnej umowy dzierżawy 
nieruchomości gruntowej na okres 3 lat. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 51 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 914 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażania zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej na okres 3 
lat.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (6) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Sebastian Pieńkowski, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, 
Paulina Szymotowicz  
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Podjęta uchwała w sprawie wyrażania zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej na okres 3 lat, stanowi 
załącznik nr 52 do protokołu. 
 
Ad.33 Druk nr 917 podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do scalenia i podziału 

nieruchomości. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 53 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 917 podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do scalenia i podziału nieruchomości.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (6) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Sebastian Pieńkowski, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, 
Paulina Szymotowicz  
 
Podjęta uchwała w sprawie przystąpienia do scalenia i podziału nieruchomości, stanowi 
załącznik nr 54 do protokołu. 
 
Ad.34 Stanowisko Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego dotyczące dworca PKP  

w Gorzowie Wielkopolskim. 
 
Jan Kaczanowski – każdy z Państwa projekt stanowiska otrzymał. Jego inicjatorem jest radna 
Marta Bejnar-Bejnarowicz, jest również pismo z Zachodniej Izby Gospodarczej, podpisane 
przez Prezesa Korolewicza – stanowią załącznik nr 55 do protokołu. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – pojawiły się informacje medialne, nie mam dostępu do tych 
informacji, takich rozmów między samorządem a PKP, więc nie wiem do końca jaki jest 
ostateczny efekt tego wydarzenia, natomiast pojawiły się informacje o tym, że skoro my 
rezygnujemy z budowy centrum przesiadkowego, co nie jest prawdą, to PKP chce 
zrezygnować z remontu swojej części dworca. Jak Państwo na pewno wiecie na dworcu 
wschodnim w ogóle nie mamy toalety, natomiast na dworcu centralnym mamy TOI TOI-a. To 
się dzieje od roku, więc myślę, że to jest taki papierek lakmusowy jakie są ogromne braki 
infrastrukturalne jeżeli chodzi o dworzec, czyli węzeł przesiadkowy w mieście wojewódzkim 
jakim jest Gorzów Wielkopolski. Dlatego prosiłabym o poparcie tego stanowiska, odczytam je, 
bo, uważam że ono jest istotne i dobrze by było, żeby nasi mieszkańcy, którzy się interesują 
tymi sprawami wiedzieli też jakie jest stanowisko Rady Miasta jeżeli je przyjmiemy i jakie są 
nasze realne wyzwania w tym zakresie. Odczytała projekt stanowiska – załącznik nr 55 do 
protokołu. Podobna treść, choć ujmująca problem w trochę innym aspekcie jest w tym piśmie, 
które również nie zostało odczytane, które napisała Zachodnia Izba Przemysłowo-Handlowa. 
Uważam, że ona jest na tyle dużym podmiotem skupiającym w swoich szeregach wielu 
przedsiębiorców, że ważne jest też wiele środowisk, również biznesowych nastaje na to aby 
PKP i Miasto Gorzów utrzymało tą współpracę w zakresie budowy części PKP centrum 
przesiadkowego.  
Jan Kaczanowski – chciałbym dopowiedzieć, to co zaznaczyła radna Bejnarowicz, to pismo, 
które radni otrzymali ono jest w zasadzie tożsame z tym stanowiskiem a nawet idące jak gdyby 
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dalej, dlatego, że pierwszy akapit tego pisma, który zacytuję: „Zachodnia Izba Przemysłowo-
Handlowa wnioskuje o ponowne przeanalizowanie zasadności podjętej decyzji o zawieszeniu 
realizacji Centrum Przesiadkowego w Gorzowie Wlkp.” i następnie w tym piśmie jest całe 
uzasadnienie i taka jest główna sekwencja stanowiska Zachodniej Izby Przemysłowo-
Handlowej. 
Piotr Wilczewski – chciałbym prosić, aby któryś z Prezydentów wypowiedział się na temat 
naszego stanowiska i tych obaw związanych z remontem dworca PKP, gdyż ten temat rozpala 
naszych mieszkańców, więc fajnie żeby ktoś z władz miasta się wypowiedział. 
Jacek Szymankiewicz – bardzo dziękuję za tę inicjatywę, bo każdy głos, który wesprze 
działania Miasta w kontekście namówienia PKP, żeby nie rezygnowało ze swojej części 
przedsięwzięcia będzie jak najbardziej zasadny. Państwa stanowisko przygotowane przez 
radną Bejnarowicz bazuje w dużej części, na stanowisku które przygotowaliśmy, bezpośrednio 
wysyłając do PKP, także jest jak najbardziej zbieżne z oczekiwaniami Prezydenta Miasta i liczę 
na to, że pomoże nam również w rozmowach z PKP. Dobrym sygnałem, tzn. nie wiem jak to 
odczytywać, ale biorę to za dobry omen, że PKP, które miało do 27 czy 29 marca rozstrzygnąć 
przetarg, przedłużyło termin składania ofert do 10 kwietnia. W związku z tym traktuję to nie 
jako powód do odwołania samej procedury przetargowej, tylko do, mam nadzieję, głębszej 
analizy również wszystkich okoliczności, które my tam ponieśliśmy i mam nadzieję, że 
Państwa stanowisko pomoże wzmocnić argumentację miasta. 
Jan Kaczanowski – jesteśmy absolutnie zgodni, jeszcze raz wspominam pismo Zachodniej 
Izby Przemysłowo Handlowej, ono idzie właśnie w tym kierunku, a nawet powiedziałbym, 
zdecydowanie dalej i chciałbym podziękować Zachodniej Izbie Przemysłowo Handlowej za 
zajęcie bardzo jasnego, merytorycznego stanowiska. Nie widzę więcej zgłaszających się, 
zamykam dyskusję, przystępujemy do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Stanowisko Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego dotyczące dworca PKP w Gorzowie 
Wielkopolskim.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 7, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert Surowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (7) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Maria Surmacz, Jerzy Synowiec  
 
Podjęte stanowisko Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego dotyczące dworca PKP  
w Gorzowie Wielkopolskim stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 
 
Ad.35 Informacja o stanie realizacji uchwał Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że informację o stanie realizacji uchwał Rady Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 
 W związku z brakiem chętnych do dyskusji w tym punkcie porządku obrad proponuję zapis, 
że Rada Miasta przyjęła informację o stanie realizacji uchwał Rady Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego do wiadomości.  
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.36 Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – czy radni mają uwagi lub pytania do protokołu z XLVII sesji Rady Miasta. 
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Marta Bejnar-Bejnarowicz – mam pytanie techniczne, bo tak myślę, że my chyba nie 
powinniśmy głosować przyjęcia protokołu, nie możemy go nie przyjąć. Sesja się odbyła, 
zostało na niej wykonane, to co zostało wykonane, powiedziane to co powiedziane, 
przegłosowane to co przegłosowane i wydaje mi się, że nie powinno się głosować. To tak na 
przyszłość. Dzisiaj możemy jeszcze głosować, ale prosiłabym, żeby się nad tym pochylić, bo 
chyba nie powinniśmy głosować tego, bo to jest tylko zapis. 
Jan Kaczanowski – z tego co sobie przypominam, nie chcę cytować dokładnie, ale jest 
określony zapis w statucie więc w związku z tym powinniśmy najpierw zmienić zapisy 
stosowne w statucie, a później ewentualnie tak to czynić jak Pani proponuje. Póki co mamy 
taki zapis a nie inny i mamy obowiązek głosować nad przyjęciem każdego protokołu z sesji 
rady Miasta.  
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 7, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Patryk Broszko, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, 
Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Jerzy 
Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, 
Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz  
BRAK GŁOSU (7) 
Robert Anacki, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Sebastian Pieńkowski, Oskar Serpina, 
Maria Surmacz, Jerzy Synowiec  
 
Ad.37 Sprawy różne. 
 
Jan Kaczanowski – chciałem przypomnieć radnym o obowiązku złożenia oświadczenia 
majątkowego do dnia 30 kwietnia br. w dwóch egzemplarzach, według stanu na dzień 
31.12.2021 r. wraz z dołączoną kserokopią rozliczenia rocznego PIT. Tak jak już 
zapowiadałem na samym początku kolejna sesja zaplanowana jest na 27 kwietnia 2022 r. 
i mam nadzieje, że nic się nie zmieni i że ta sesja będzie w trybie stacjonarnym, właśnie 
oczekuję propozycji gdzie byśmy taką sesje mogli odbyć. Jednocześnie informuję, że 28 
kwietnia 2022 r. na godz. 12:00 proponuję zwołać wspólne posiedzenie Komisji Rady Miasta 
w sprawie raportu o stanie Miasta i sprawozdania z wykonania budżetu Miasta za 2021 r., 
 o szczegółach zostaniecie Państwo powiadomieni. W związku z tym, że niedaleko przed nami 
Święta Wielkanocne chciałbym wszystkim Państwu, tak radnym jak i mieszkańcom naszego 
miasta złożyć jak najserdeczniejsze życzenia. Życzę wszystkim Państwu spokojnych, 
radosnych i przede wszystkim zdrowych świąt spędzonych w gronie rodzinnym. 
Radosław Wróblewski – wracam do punktu 11 sesji Rady Miasta, sprawozdanie z realizacji 
miejskiego programu przeciwdziałania uzależnieniom w 2021 r. Zadałem w tym punkcie 
pytanie odnośnie Fundacji Wychowanie i Profilaktyka im. Jana Pawła II i realizacji programu 
„Archipelag Skarbów” – 25.200 zł. zgodnie z zał. nr 1 do tego sprawozdania taki program był 
realizowany w Gorzowie Wielkopolskim. Ponawiam pytanie, bo w trakcie dyskusji nad tym 
punktem nie udzielono odpowiedzi na to pytanie. W jakich ewentualnie placówkach 
realizowano ten program i czy w ramach tego programu również była udostępniana książka 
księdza Kastermana „Życie na maksa. Poradnik uczuciowo-seksualny.”? I dokładam jeszcze 
jedno pytanie. Jakie są wnioski z realizacji tych programów, jakie informacje do Państwa 
docierały od rodziców, bądź też od uczestników? Czy jakiekolwiek? A jeśli tak to jakie? 
Robert Surowiec – chciałem złożyć krótką relację odnośnie kardiochirurgii i jeszcze raz chcę 
podziękować za to jednogłośne wsparcie całej rady miasta i wsparcie osobiste Prezydenta 
Wójcickiego. Otóż zarząd szpitala po ustaleniach z Panią Marszałek Elżbietą Polak podjął 
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decyzję o tym, że oddział kardiochirurgii w naszym szpitalu zostanie uruchomiony i będzie on 
niestety finansowany ze środków własnych szpitala, ale też liczymy na to, że ta decyzja, chyba 
jedyna w Polsce, tak dramatyczna decyzja spowoduje, że Wojewoda zmieni swoje zdanie 
i NFZ zmieni swoje zdanie, a to duże wsparcie i Państwa i samorządów z północy 
Województwa Lubuskiego i ponad 11 tys. podpisów pod petycją, wsparcie znanych osób, 
sportowców, aktorów, ludzi kultury, spowoduje, że będziemy mogli leczyć naszych pacjentów 
i mieć finansowanie z Narodowego Funduszu Zdrowia. Jeszcze raz bardzo serdecznie 
dziękuję za to wsparcie.   
Jan Kaczanowski – w związku z tym można się publicznie zwrócić z apelem do Wojewody, 
jeśli już, to niechaj zmieni zdanie, mi się w życiu niejednokrotnie coś takiego zdarzało, a tutaj 
przecież chodzi o zdrowie naszych obywateli, zdrowie naszych mieszkańców. 
Eliza Rudnicka – „Archipelag Skarbów” jest programem rekomendowanym m. in. przez 
Państwową Agencję Rozwiazywania Problemów Alkoholowych, jak również przez Krajowe 
Biuro Przeciwdziałania Narkomanii, ponadto program ten prowadzony jest przez 
certyfikowanych trenerów. W tych jednostkach, w których realizowany był ten program 
pedagodzy nie zgłaszali nam żadnych uwag co do realizacji tego programu, a ponadto 
pracownik do spraw uzależnień wyrywkowo również kontroluje realizację takich projektów. Co 
do poradnika czy był przekazywany, tego nie wiem, mogę to oczywiście sprawdzić. Dostaliśmy 
również z każdego przeprowadzonego takiego programu sprawozdanie merytoryczne, które 
również mogę radnemu udostępnić. 
Radosław Wróblewski – wczoraj odbyła się sesja Sejmiku Województwa Lubuskiego więc 
przegłosowano kwestię związaną z przekazaniem Miastu pieniędzy na budowę hali 
widowiskowo-sportowej – 2mln zł w tym roku. Jest to wszystko już, można powiedzieć 
zaklepane więc oczekujemy tylko i wyłącznie teraz napływu tych środków. Mam nadzieję, że 
wszyscy w tym momencie również i tutaj po stronie miasta wyciągną wnioski z tej sytuacji i tych 
sytuacji nie będzie na przyszłość. 
 
Ad.38 Zakończenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Jan Kaczanowski 
zamyka obrady XLVIII sesji Rady Miasta dziękując radnym za udział. 
 
 

Przewodniczący Rady Miasta 
                    ( - ) 
            Jan Kaczanowski 
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